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ظریف: بایدن تنها یک انتخاب دارد
وزیر امورخارجه کشورمان خطاب به رئیس جمهور آمریکا تاکید کرد که دنبال کردن سیاست های 

شکست خورده ترامپ تنها شکست های بیشتری به همراه خواهد داشت.
محمدجواد ظریف وزیر امورخارجه ایران با انتشار پیامی در حساب کاربری خود در توئیتر بیانات 
اخیر مقام معظم رهبری را مبنی بر اینکه ابتدا آمریکا باید به برحام بازگردد و تحریم ها را بردارد، 

مورد تاکید قرار داد.
ظریف در این پیام لینک مرتبط با مصاحبه روز گذشته خود با شبکه سی ان ان را گذاشته و نوشت: 
آمریکا توافق هسته ای را کنار گذاشت و آن را نقض کرد. بنابراین، این آمریکا است که باید )به 

توافق( بازگردد و تعهدات خود را اجرا کند.
وی در ادامه خاطر نشــان کرد: رئیس جمهور بایدن یک انتخاب دارد؛ یا باید سیاســت شکست 
خورده ترامپ را متوقف کند یا روی شکست های او چیزی بنا کند. ساختن روی شکست های 

او )ترامپ( تنها شکست های بیشتر را در پی خواهد داشت.

خطیب زاده: برجام نیاز به میانجی ندارد
سخنگوی وزارت خارجه گفت: اگر آمریکایی ها بخواهند رفتار عاقلانه ای در پیش بگیرند ما نه تنها 

جلوی آنها را نمی گیریم بلکه ازاین موضوع استقبال می کنیم و آنها را تشویق می کنیم.
سعید خطیب زاده در نشست مطبوعاتی روز دوشنبه خود که با حضور خبرنگاران داخلی و خارجی 
در محل وزارت خارجه برگزار شــد، گفت: محمد جواد ظریف، وزیر امورخارجه کشورمان صبح 

امروز با نماینده دبیرکل سازمان ملل در امور یمن دیدار کرد.
سخنگوی وزارت حارجه در پاسخ به این سوال که به تازگی آقای مکرون رئیس جمهور فرانسه 
اعلام کرده که حاضر اســت در ارتباط با موضوع برجــام بین ایران و آمریکا میانجی گری کند، 
اظهار کرد: برجام نیاز به میانجی گری ندارد. همه چیز در این توافق بین المللی نوشته شده است 

و در زمان تدوین این توافق حتی در مورد ویرگول ها و کاماها نیز بحث و گفت وگو شده است.
وی با تاکید بر اینکه کشــورهای اروپایی عضو برجام باید به تعهــدات خود برگردند، گفت: در 
خصوص اروپا قدم اول این اســت که اروپایی ها به تعهدات خود برگردند؛ چرا که یکی از طرف 

های نقض برجام کشورهای اروپایی هستند.
خطیب زاده با تاکید مجدد بر این موضوع که برجام نیازمند میانجی گری نیست، افزود: اروپا می 
تواند نقش بسیار تاریخی و درستی را ایفا کند. با اجرای تعهدات خود و اینکه از این برداشت که 
می تواند از اهرم های غیر انسانی که دولت ترامپ ایجاد کرده استفاده کند فاصله بگیرد؛ چرا که 

این سیاست شکست خورده است.
این دیپلمات ارشد کشورمان با تاکید مجدد مبنی بر اینکه اروپایی ها و آمریکایی ها باید به صورت 
موثر از گذشته فاصله بگیرند و نشان دهند که طرف قابل اعتمادی هستند، افزود: متاسفانه این 

اعتماد با نقض تعهدات از سوی آنها مخدوش شده است.
وی گفت: اگر آنها می خواهند مسیر گذشته را همچنان ادامه دهند. پاسخ ما به این موضوع در 

بالاترین سطح مقامات کشور مشخص شده است.
سخنگوی وزارت امور خارجه همچنین در ارتباط با توقف اجرای پروتکل الحاقی از سوی ایران 
در صورتی که طرف های برجام به تعهدات خود بازنگردند، اظهار کرد: باید به این مسئله توجه 
داشته باشیم که ایران موضوع پروتکل الحاقی را به صورت داوطلبانه اجرا کرده است و ما عضو 
آن نیستیم که بخواهیم خارج شویم. توقف برخی از نظارت های فراپادمانی در صورتی که طرف 
های مقابل تا تاریخ مشخص شده به تعهدات خود باز نگردند در چارچوب برجام است. ما هر کدام 
از گام های کاهش تعهدات برجامی خود را به اطلاع آژانس بین المللی انرژی اتمی رسانده ایم و 

آژانس نیز راستی آزمایی کرده است.
خطیــب زاده با تاکید مجدد بر این موضــوع که قدم های ایران همانطور که پیش از این اعلام 
کرده ایم در صورتی که طرف های مقابل به تعهدات شان عمل بکنند برگشت پذیر است، گفت: 
اگر طرف های مقابل به تعهدات خود عمل نکنند طبق قانون مجلس، ســوم اســفند ماه ایران 
اجرای نظارت های فراپادمانی را متوقف می کند و اگر طرف های مقابل به تعهداتشان بازگردند 
اجرای داوطلبانه پروتکل الحاقی قابل انجام اســت و همه این مسائل به انتخاب آمریکایی ها و 

اروپایی ها بر می گردد.
وی گفت: ما اقدامات خود را در چارچوب زمان بندی تعیین شده انجام می دهیم.

از ابتدا برنامه ای برای ملاقات با پوتین طراحی نشده بود
سخنگوی وزارت خارجه همچنین در پاسخ به سوال دیگری در مورد سفر اخیر رئیس مجلس به 
روسیه و برخی از اظهار نظرها مبنی بر اینکه علت عدم دیدار پوتین با قالیباف به کم کاری های 
وزارت خارجه در این حوزه بر می گردد، گفت: حیف است که یک سفر به این مهمی که توسط 
رئیس مجلس شــورای اســلامی و همراه با پیام مقام معظم رهبری انجام می شود را برخی از 
افرادی که اطلاع از امور ندارند می خواهند از این موضوع برای برخوردهای جناحی استفاده کنند.
خطیب زاده با تاکید بر اینکه از همان ابتدا برنامه ای برای ملاقات با پوتین طراحی نشــده بود 
افزود: ایشــان برای دیدارهای خارجی خود پروتکل های خاص خودشان را دارند و اگر موضوع 

کرونا و برخی از پروتکل ها نبود ممکن بود که برخی از ملاقات ها انجام شود.
این دیپلمات ارشد کشورمان با بیان اینکه ما اکنون در شرایط ویژه ای به سر می بریم و نفع انجام 
این سفر در این شرایط بســیار مهم است خاطرنشان کرد: آقای قالیباف در این سفر دیدارهای 
خوبی انجام خواهند داد. برنامه ریزی خوبی در این زمینه انجام شــده است و از اول به ایشان و 
دوستان در مجلس این موضوع گفته شده بود و آنها در جریان بودند ولی متاسفانه می بینیم برخی 
از افرادی که در جریان امور نیســتند اظهارات غیر سازنده ای مطرح می کند. اینگونه اظهارات، 
سازنده نیست و پیغام غلط است. ما از این دوستان می خواهیم که در مورد مسائل حاکمیتی شأن 

حاکمیتی داشته باشند و اجازه بدهند که قوا در تعامل نزدیک با یکدیگر امور را به پیش ببرند.
وی افزود: وزارت خارجه به عنوان دســتگاه حاکمیتی حتی اگر یک تاجر هم بخواهد جایی برود 
تمام تسهیلات را فرام می کند و با توجه به جایگاه رئیس مجلس در این سفر حداکثر همراهی 
و همکاری بین وزارت خارجه و مجلس صورت گرفت و نشســت ها و رایزنی هایی در ســطوح 
مختلف برگزار شد و دوستانی نیز از وزارت خارجه در این سفر آقای قالیباف را همراهی می کنند.
خطیب زاده در پاسخ به سوالی مبنی بر اینکه وال استریت ژورنال به تازگی مطلبی را منتشر کرد 
و در آن مدعی شده است که آژانس به اسنادی دست یافته است که بخشی از برنامه هسته ای 
ایران اعلام نشده بوده اســت، گفت: تمام فعالیت های ایران زیر نظر آژانس بین المللی انرژی 
اتمی صورت می گیرد. آژانس از این فعالیت ها آگاه است. آنچه که در مورد آن بحث بوده پرونده 
ای اســت که مربوط به گذشته است و این پرونده مختومه شده است. همانطور که به یاد دارید 
آژانس برای دو مورد درخواســت دسترسی داشت که این مربوط به گذشته بود. آژانس در مسیر 
فنی مسائلی را پرسیده بود که در مسیر فنی نیز جواب آن داده شده است و اینها مربوط به گذشته 

است و جواب های ایران نیز فنی و قانع کننده بوده است.
سخنگوی وزارت خارجه همچنین در پاسخ به این سوال که اخیرا نشریه بلومبرگ مطلبی را مطرح کرده 
مبنی بر اینکه آمریکا به دنبال کاهش بخشی از تحریم ها علیه ایران است از جمله اینکه ایران بتواند 
بخشی از نفت خود را بفروشد یا از صندوق بین المللی پول وام دریافت کند تصریح کرد: ما گفته ایم 
که ایالات متحده آمریکا باید به تعهدات خود ذیل قطعنامه 2231 شورای امنیت سازمان ملل برگردد و 
این موضوع کم و کاست ندارد و انتخابی نیست.این دیپلمات ارشد کشورمان تصریح کرد: قطعا فروش 
نفت از سوی ایران یکی از این مسائل است و شما می دانید که نفت یک موضوع نیست بلکه زنجیره 
است. ما باید بتوانیم نفت مان را بفروشیم. در این ارتباط باید کشتی های ما بیمه داشته باشند و امکان 
برگشت پول های حاصل از فروش نفت به کشور وجود داشته باشد.خطیب زاده با تاکید مجدد مبنی بر 
اینکه آمریکا باید بدون هیچ کم و کاستی به صورت موثر به تعهدات خود بازگردد گفت: اینکه آمریکا 
بخواهد عاقلانه رفتار کند نه تنها ما جلوی آن را نمی گیریم بلکه از آن استقبال می کنیم و آنها را به 

انجام این موضوع تشویق می کنیم.

بازتاب لغو دیدار رئیس مجلس ایران با رئیس جمهوری روسیه در افکار عمومی 

گاف دیپلماتیک قالیباف 
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بهداشـتی دیـدار بـا 
توسـط  پوتیـن 
لغـو  علـت  قالیبـاف، 
رئیـس مجلـس  دیـدار 
رئیـس  و  ایـران 
روسـیه  جمهـوری 
عنوان شـده اسـت. این 
توضیـح در حالی مطرح 
شـده کـه از یـک هفته 
پروتکل هـای  اهمیـت  مسـئله  پیـش 
بهداشـتی بـرای روسـیه به عنـوان پیش 
شـرط دیدار بـا رئیس جمهور این کشـور 
از سـوی رسـانه های داخلـی مطرح شـده 
و مـورد بحـث قـرار گرفتـه بـود. روزنامه 
همشـهری در گـزارش هفتـه پیـش خبر 
ملاقـات  بـه  کـه  افـرادی  بـود  داده 
دلیـل  بـه  می رونـد  پوتیـن  ولادیمیـر 
»احتیاط هـای رئیـس جمهـور روسـیه در 
ارتبـاط بـا ویـروس کرونـا« بایـد پانـزده 
روز در قرنطینـه باشـند، اما قرار شـده که 
محمدباقـر قالیبـاف بـا انجـام دو آزمایش 
کرونـا یکی در فرودگاه تهـران و یکی در 
فـرودگاه مقصـد در روسـیه، ایـن دیدار را 
انجـام دهـد. بـه نظـر می رسـد مسـئله 
عـدم رعایـت پروتکل هـای بهداشـتی بـا 
در  یکـی  تسـت  دو  پذیـرش  بـه  توجـه 
تهـران و یکـی در روسـیه از جانب رئیس 
عـدم  بـرای  منطقـی  دلیـل  مجلـس، 
پوتیـن  بـا  مشـترک  نشسـت  برگـزاری 
نباشـد. بـا ایـن حـال بـد نیسـت رویکرد 
را  کرونـا  مسـئله  در  روس هـا  مراقبتـی 
مـورد بررسـی قـرار دهیـم. محمدجـواد 
ظریـف وزیرخارجه ایـران هفتم بهمن در 
ادامـه تـور قفقاز به روسـیه سـفر کرد. در 
سـوی  از  پیامـی  حامـل  او  سـفر  ایـن 
روحانـی بـرای پوتیـن بـود کـه اگرچـه 
تصویـری از دیـدار او بـا پوتیـن منتشـر 
نشـد، اما بر اسـاس گـزارش رسـانه های 

دولـت، ایـن دیـدار انجام شـده و پیـام به 
دسـت پوتین رسـیده اسـت. ظریف پیش 
از مسـکو توقفـی در باکـو داشـت. در این 
دفعـات  برخـلاف  او  روزه،  یـک  توقـف 
پیشـین، هیـچ نشسـت رسـانه ای برگـزار 
نیـز  آذربایجـان  رسـانه های  بـا  و  نکـرد 
گفتگویـی بـه صـورت اختصاصـی یـا در 
قالـب نشسـت خبـری نداشـت. بنـا بـه 
اطلاعاتـی کـه بـه دسـت رسـیده، دلیـل 
ایـن تصمیـم، سـفر ظریـف بـه مسـکو 

بـوده اسـت. یـک خبرنـگار آذربایجانـی 
مسـتقر در باکـو در اینباره توضیحاتی داده 
و گفتـه »احتمـالا دلیـل عـدم برگـزاری 
نشسـت خبری، سـفر به مسـکو بوده چرا 
کـه روس هـا نسـبت بـه مسـئله کرونـا 
بسـیار حساسـند و شـاید بـه ایـن خاطـر 
نشسـتی در باکـو برگـزار نشـد.« بـا ایـن 
بهداشـتی روسـیه  پروتکل هـای  تفسـیر، 
بـه بخشـی از قواعـد روابـط دیپلماتیـک 
بـا جهـان در دوران کرونـا  ایـن کشـور 
تبدیل شـده و بر کسـی پوشـیده نیسـت. 
از ایـن رو عـدم پذیـرش ایـن پروتکل به 
پروتکل هـای  پذیـرش  عـدم  منزلـه 
دیپلماتیـک اسـت و ایـن بهانـه پذیرفتـه 
برخـی  دیگـر  سـوی  از  نیسـت.  شـده 
معتقدنـد مسـئله پروتکل بهداشـتی کاملا 
واهـی اسـت چرا کـه پوتین در یک سـال 
اخیـر و در خلال شـیوع کرونـا دیدار های 

بـدون  تصویـر  اسـت.  داشـته  متعـددی 
ماسـک او در مـاه جـولای درحالی که در 
یک حـوزه اخذ رای عمومـی در انتخابات 
اصـلاح قانـون اساسـی شـرکت کـرد در 
رسـانه ها منتشـر شـده بـود. روز 12 ژوئن 
نیـز تصاویر حضور پوتیـن در روز تعطیلی 
او در  بـدون ماسـک  از حضـور  روسـیه، 
اولیـن  ایـن  البتـه  مـی داد.  خبـر  جمـع 
حضـور او در یک نشسـت عمومـی بعد از 

و  سـر  کـه  بـود  قرنطینـه  مـاه  چندیـن 
صـدای زیـادی نیـز بـه پا کـرد. در سـایر 
مـوارد دیدار هـای پوتیـن یـا بـه صـورت 
شـدید  حفـظ  بـا  یـا  کنفرانـس  ویدئـو 
شـده  برگـزار  بهداشـتی  پروتکل هـای 
پروتکل هـای  رعایـت  شـدت  اسـت. 
دسـتمایه  پوتیـن  سـوی  از  بهداشـتی 
شـوخی کاربـران روس و غربـی با رئیس 
تصویـری  اسـت.  شـده  روسـیه  جمهـور 
در  رنـگ  زرد  گان  در  پوتیـن  از  جعلـی 
مقامـات  بـا  در یـک جلسـه  حالـی کـه 
شـبکه های  در  بار هـا  دارد  حضـور 
اجتماعـی دسـت بـه دسـت شـده اسـت. 
سـارا معصومـی خبرنگار سیاسـت خارجی 
روزنامـه اعتمـاد در توئیتر خود نوشـته »با 
وجود اعلام رسـمی برنامه دیـدار قالیباف 
و پوتیـن، از ابتـدا هـم قـرار نبـوده ایـن 
نشسـت برگزار شـود.« قالیباف در آذر ماه 

نیـز قـرار بـود بـه دعـوت دومای روسـیه 
بـه آن کشـور سـفر کنـد، اما بـه گزارش 
روزنامه همشـهری، سـفر یک روز قبل از 
پـرواز به دلیـل قطعی نشـدن دیـدار او با 
محمدباقـر  شـد.  لغـو  پوتیـن  ولادیمیـر 
احتمالـی  کاندیدا هـای  از  یکـی  قالیبـاف 
اسـت.   1400 سـال  جمهـوری  ریاسـت 
حسـین دهباشـی روزنامـه نـگار در توئیتر 
خـود متنـی بـه ایـن مضمون نوشـت که 
»پوتیـن اگـر یک درصـد احتمـال می داد 

یـا  می شـود  جمهـور  رئیـس  قالیبـاف 
می کـرد  گمـان  درصـد  یک صدهـزارم 
مجلـس در راس امـور اسـت، او را ولو در 
چندهزارمتـری  تالار هـای  از  یکـی  تـهِ 
کرملیـن می دیـد. نمی دید؟«رفتـار سـرد 
در  ایـران  مجلـس  رئیـس  بـا  مسـکو 
شـرایطی اتفـاق افتـاده کـه بـا روی کار 
روابـط  بهبـود  احتمـال  بایـدن  آمـدن 
تهران-واشـنگتن بـار دیگر پررنگ شـده 
سـخنگوی  زاده  رمضـان  عبـدا...  اسـت. 
دولـت اصلاحات بـه این همزمانی اشـاره 
کـرده و در توئیتـر خـود نوشـته: هـرگاه 
فشـار آمریکایی هـا کم می شـود، روس ها 
بـا مـا ناسـازگاری می کنند.عـدم پذیرش 
قالیبـاف توسـط پوتین دسـتمایه طنزهای 
بسـیاری شـد. برخـی تصویـر قالیبـاف را 
روز  در  سـندرز  برنـی  تصویـر  همچـون 
آمریـکا  جمهـوری  ریاسـت  تحلیـف 

بازسـازی کردنـد کـه تنهـا بـا دسـتکش 
دیگـران  و  بـود  نشسـته  گوشـه  یـک 
کرملیـن  کاخ  در  پشـت  را  او  تصویـر 
بازسـازی کردنـد؛ در حالیکه در به روی او 
بسـته شـده اسـت. ایـن اولین بار نیسـت 
کـه گاف هـای دیپلماتیک به کسـر شـأن 
مقامـات ایرانـی منجر شـده اسـت. سـال 
2012 سـعید جلیلـی دبیـر وقـت شـورای 
ترکیـه  بـه  سـفری  ملـی  امنیـت  عالـی 
داشـت و در جریان این سـفر نیم سـاعت 
در سـاختمان نخسـت وزیـری در انتظـار 
اردوغـان ماند. سـعید جلیلـی در مذاکرات 
هسـته ای هـم معـروف بـود کـه توجهی 
بـه پروتکل هـای دیپلماتیک نـدارد. اما در 
بـه مسـکو مولفـه  قالیبـاف  مـورد سـفر 
انتخابـات 1400 را نبایـد نادیـده گرفـت. 
بـه طـور کلـی دیـدار نماینـدگان مجلس 
یازدهـم بـا نمایندگان کشـور های خارجی 
مسـئله ای بـوده کـه پیـش از ایـن نیـز 
توجـه رسـانه ها را بـه خـود جلـب کـرده 
قالیبـاف  دسـتیار  امیرعبداللهیـان  اسـت. 
درامـور بیـن الملل در یک سـال گذشـته 
بار هـا بـا سـفرای روسـیه و چیـن دیـدار 
امیرعبداللهیـان  می شـود  گفتـه  داشـته. 
گزینـه احتمالـی وزارت خارجه بـرای تیم 
جـز  بـه  اسـت.  قالیبـاف  انتخاباتـی 
هاشـمی  زاده  قاضـی  امیرعبداللهیـان، 
امیرآبـادی  و  مجلـس  رئیـس  نایـب 
نیـز  رئیسـه  هیـات  عضـو  فراهانـی 
دیدار هـای متعـددی با سـفرای روسـیه و 
چیـن داشـته اند. سـفر و دیـدار خارجی در 
آسـتانه انتخابـات ریاسـت جمهـوری نیـز 
چیـز جدیـدی نیسـت. اگرچـه رقابت های 
داخلـی نبایـد سـبب شـود کـه کسـی از 
چنیـن برخوردهایـی با مقامات کشـورمان 
خشـنود شـود، امـا حقیقـت آن اسـت که 
موضـوع بسـیار فراتـر از یـک رفتـار ملی 
اسـت چراکـه رفتـار قالیباف به خدشـه دار 
ایـران  مجلـس  ریاسـت  جایـگاه  شـدن 

منجر شده است.

سوژه

 محمدباقر قالیباف یکی از کاندیدا های احتمالی ریاست جمهوری سال 1400 است. حسین 
دهباشی روزنامه نگار در توئیتر خود متنی به این مضمون نوشت که پوتین اگر یک 

درصد احتمال می داد قالیباف رئیس جمهور می شود یا یک صدهزارم درصد گمان می کرد 
مجلس در راس امور است، او را ولو در تهِ یکی از تالار های چندهزارمتری کرملین 

می دید. نمی دید؟
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رحیمیجهانآبادی:

فشاربرجامیغرب،باسفرقالیبافبهروسیهکاهشمییابد
عضـو کمیسـیون امنیـت ملـی مجلـس بـا 
اشـاره بـه سـفر رئیـس مجلـس به روسـیه، 
در  جدیـدی  سیاسـت  هـای  بایـدن  گفـت: 
قِبـال خاورمیانـه و آسـیا اتخـاذ خواهـد کرد 
لـذا رایزنـی و همفکـری بین ایران و روسـیه 

ضـروری اسـت.
توضیـح  در  آبـادی  جهـان  رحیمـی  جلیـل 
شـورای  مجلـس  رئیـس  سـفر  اهمیـت 
اسـلامی به روسـیه، گفت: روسـیه کشـوری 
صنعتـی،  اقتصـادی،  پتانسـیل های  دارای 
نظامـی و همچنیـن نفـوذ سیاسـی و یکـی 
از قدرت هـای مطـرح جهـان اسـت. ایران و 
روسـیه دارای مـرز آبـی مشـترک در دریای 
خـزر هسـتند و سـطح تبـادلات اقتصـادی 
روسـیه  و  ایـران  سیاسـی  همکاری هـای  و 
جهـت مبـارزه بـا ترویسـم در سـوریه نیـز 

بالاسـت.
ضرورت رایزنی ایران و روسیه در مقابل 

سیاست های جدید آمریکا
و سیاسـت  ملـی  امنیـت  عضـو کمیسـیون 
خارجـی مجلـس شـورای اسـلامی، افـزود: 
در ایـن شـرایط حـاد کـه انتخابـات ریاسـت 
بـه  بایـدن  و  برگـزار  آمریـکا  جمهـوری 
عنـوان رئیـس جمهـور جدید ایـالات متحده 
انتخـاب شـده اسـت و احتمـالا آمریکایی ها 
سیاسـت های جدیـدی را در قِبـال خاورمیانه 
رایزنـی،  کـرد،  خواهنـد  اتخـاذ  آسـیا  و 
ایـران و روسـیه  همفکـری و گفتگـو بیـن 

ضـروری اسـت.
وی بـا بیـان اینکـه مرکـز قـدرت جهـان در 
حـال تغییـر از اروپـا بـه آسـیا اسـت، یـادآور 
شـد: روسـیه اساسـی ترین نقـش را در کنار 
چیـن در بیـن کشـورهای آسـیایی دارد و در 

همکاری هـا  ایـن  شـانگهای  پیمـان  قالـب 
جنبـه نهادینـه شـده و سـازمانی پیـدا کـرده 
پیمـان  ناظـر  عضـو  هـم  ایـران  اسـت، 
رئیـس  سـفر  بنابرایـن  اسـت،  شـانگهای 
مجلـس شـورای اسـلامی می توانـد از ایـن 

بـاب اهمیـت داشـته باشـد.
سـفر  کـرد:  اضافـه  جهان آبـادی  رحیمـی 
رئیـس مجلـس در تسـریع روابـط پارلمانـی 
و همکاری هـای مختـف سیاسـی، اقتصادی 

از  اسـت.  تاثیرگـذار  کشـور  دو  امنیتـی  و 
سـوی دیگـر آقـای قالیبـاف در ایـن سـفر 
دیدگاه هـای ایـران و مقـام معظـم رهبـری 
و  مذهبـی  مقـام  عالی تریـن  عنـوان  بـه  را 
سیاسـی ایـران کـه تعییـن کننـده خطـوط 
اصلـی سیاسـت خارجـی جمهوری اسـلامی 
اسـت، را به مسـئولان ارشـد روسـیه منتقل 
خواهـد کـرد لـذا ایـن سـفر دارای اهمیـت 
دنبـال  اسـت.تخریب گران  العـاده ای  فـوق 

گرفتـاری ایـران در محاصره آمریکا هسـتند
شـورای  مجلـس  در  مـردم  نماینـده  ایـن 
اسـلامی با یـادآوری تخریـب و چالش هایی 
کـه در برخـی رسـانه ها دربـاره ایـن سـفر 
عنوان شـده اسـت، گفـت: ایـن تخریب ها از 
سـوی کسـانی مطـرح شـده کـه می خواهند 
مـا در حلقـه محاصـره آمریکایی هـا گرفتـار 
باشـیم و فشـار غربی هـا بـر ما بیشـتر شـود 
لـذا هـر گونه همـکاری در زمینـه اقتصادی، 

سیاسـی، نظامـی و امنیتـی با چین و روسـیه 
را هـدف قـرار می دهنـد تـا ایـن روابـط را 
تخریـب کننـد و فشـار آمریـکا بر ما بیشـتر 

. د شو
بـه  مقننـه  قـوه  رئیـس  سـفر  افـزود:  وی 
روسـیه اقـدام ارزشـمندی اسـت و بـه منافع 
و امنیـت ملـی مـا کمـک می کنـد. مجلـس 
شـورای اسـلامی بـه عنـوان کمـک و یاری 
بـه دیپلماسـی رسـمی بـه عنـوان بخشـی 
انجـام  را  کار  ایـن  عمومـی  دیپلماسـی  از 

می دهـد.
کاهش بخش عمده فشار برجامی غرب 

به ایران با سفر قالیباف به روسیه
و سیاسـت  ملـی  امنیـت  عضـو کمیسـیون 
خارجـی مجلـس شـورای اسـلامی، گفـت: 
در  آمریـکا  سیاسـت  اینکـه  بـه  توجـه  بـا 
در  ایجـاد شـده  برجـام و مشـکلات  قِبـال 
متحـدان  بـا  بایـد  مـا  اسـت،  تبییـن  حـال 
خـود رایزنـی  کنیـم، از ایـن رو نیـاز اسـت 
کـه آقـای قالیبـاف و هیاتـی از ایـران بـه 
چیـن هـم سـفر کننـد و دیدگاه هـای نظـام 
جمهـوری اسـلامی و مجلس را بـا دو قدرت 
بـزرگ که در موضوعات و تحولات سیاسـی 
و غیـره بـا مـا همـراه بودنـد، مطـرح کننـد.
مقابـل  در  مـا  کـه  حرفـی  داد:  ادامـه  وی 
آمریکایی هـا عنـوان می کنیـم، مهـم اسـت 
لـذا مـا بایـد قدرت هـای بـزرگ منطقـه را 
بـا خـود همـراه کنیـم و نگذاریـم اجحافـی 
یـا  کردنـد  مـا  حـق  در  آمریکایی هـا  کـه 
حقوقـی کـه ضایع کردند یـا تکـرار کنند لذا 
ایـن سـفر بخـش عمـده از فشـار غـرب در 
قِبـال برجـام و سـایر موضوعـات را کاهـش 

می دهـد.

مفقودی
 برگ ســبز خودرو ســواری تاکســی سیســتم پراید تیپ GLXi مدل 1388 به شــماره
 S1412288008341 12 ایران 655 ت 64  شــماره موتور 3024931 و شــماره شاســی 

مربوط به علیرضا احمدی چناری مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط می باشد.
مفقودی

 برگ ســبز خــودرو ســواری سیســتم ســایپا تیــپ 131SE مــدل 1394 به شــماره
 NAS411100F3436604 84 ایران 236 ص 16  شماره موتور 5441130 و شماره شاسی 

مربوط به علیرضا پویه مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط می باشد.
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مخالفتوزیرصمتبامداخلهمستقیمدولتدربازار

اعلاموصولاستیضاحوزیراقتصادبهخاطربورس

وزیــر صنعت، معدن و تجــارت گفت: اگرچه 
بــا مدیریت بازار موافق هســتم، اما به دنبال 

مداخله مستقیم و دستوری نیستم.
بــه گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از 
اقتصادآنلاین، علیرضا رزم حســینی در نشست 
با فراکسیون اصناف و اشتغال مجلس شورای 
اســلامی و تشــکل ها و انجمن های صنفی، 
افزود: به عنوان نمونه در حوزه کنترل قیمت ها 
معتقدم که کار باید در دســت خــود بازاریان 
باشد، البته مداخله دستوری با نظارت متفاوت 
اســت و اعتقاد دارم که باید از ابزار های بازار 
مانند تعرفه های وارداتی و حقوق گمرکی برای 

تنظیم بازار استفاده کرد.
وی، تســهیل در امر واردات و ارتقاء صادرات 
را از اولویت هــای این وزارتخانــه و مرتبط با 
اصناف دانست و اضافه کرد: به دنبال فراوانی 
کالا در بازار برای کنترل قیمت ها و نظارت بر 
بازار هســتیم، اما نظام توزیع نیز به دنبال این 
افزایش عرضه باید مدیریت و ساماندهی شود 

که در این زمینه همراهی و مشارکت مجلس 
شورای اسلامی و فراکسیون تخصصی اصناف 

مثمر ثمر است.
رزم حســینی با اشاره به اجرای مدل و الگوی 
توسعه پایدار با استفاده از ظرفیت شرکت های 
بزرگ صنعتی و معدنی کشور، گفت: در حوزه 
اصناف نیز بایــد از این گونه مدل های تجربه 
شده برای توسعه استفاده شود و بسته حمایت 
مالی همانند بسته تعریف شده در حوزه صنعت 
و معــدن در این حوزه نیز تعریف شــود.وزیر 
صنعت، معــدن و تجارت افــزود: باید خیران 
توسعه توسط اصناف و بازاریان تشکیل شود و 
از بازرگانان و اصناف شرافتمند برای مشارکت 

در این تشکل مردمی دعوت به عمل آید.
رزم حســینی با اشــاره به اینکه دنیا به سمت 
فروشگاه های بزرگ رفته است، یادآوری کرد: 
البته راه اندازی این فروشگاه ها باید با ساختار 
شهرســازی و نوع هزینه و درآمد کشور ما نیز 

مقایسه گردد.

وی همچنیــن ظرفیــت فراکســیون اصناف 
مجلس را بــرای تدبیر و تغییرات لازم و مورد 
نیاز در قانون انتخابات اصناف مثمرثمر دانست 
و گفــت: اگر جایی ضرورت دارد، تغییراتی که 
به مصلحت صنوف اســت با همراهی مجلس 

انجام شود.
رزم حسینی همچنین با تاکید بر استفاده بیشتر 
از ظرفیت های صنوف در این شرایط حساس 
کنونی، افزود: هر جا کار به اهلش سپرده شده 
به درستی جلو رفته است که در حوزه بازار نیز 
باید اینگونه باشــد و وزارت صمت در راستای 
وظایف ذاتی خود همواره یکی از دستگاه های 

حامی بازار است.
در این جلســه جمعی از اعضای فراکســیون 
اصناف و تشکل های صنفی به بیان مهمترین 
نقطــه نظر های خود در حوزه بــازار و اصناف 

پرداختند.
نظــارت بر قیمت هــا، تقویت عملی شــبکه 
توزیع، حمایت واقعی از اصناف آســیب دیده 

بر اثــر کرونا، ســاماندهی فعالیــت همزمان 
اتحادیه های موازی، تسهیل فرایند های صدور 
جواز های کســب، آموزش اصناف، استفاده از 
ظرفیت اصناف برای اعتماد آفرینی در جامعه، 
اصلاح برخی قوانیــن انتخابات اصناف، تغییر 
ضوابط اولیه تاسیس فروشــگاه زنجیره ای از 
جملــه زیربنایی، تجاری و جانمایی، توســعه 

ظرفیت نظــام صنفی برای توزیــع تولیدات 
داخلــی و مواد اولیــه، صادر کــردن کالا ها 
توســط واســطه های غیر صنفی غیر ایرانی 
و فشــار بر صنوف کشــورمان در این حوزه، 
فراکســیون  اعضای  دیدگاه های  از مهمترین 
 اصناف و تشــکل های صنفی در این نشست 

بوده است.

یک عضو هیات رییسه مجلس شورای اسلامی خواستار این 
شــد که اســتیضاح وزیر اقتصاد به خاطر بورس در مجلس 

اعلام وصول شود.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از ایسنا، حسینعلی 
حاجی دلیگانی در تذکری در جلسه علنی روز گذشته مجلس 
شــورای اســلامی اظهار کرد: از رییس مجلس و همکاران 

خواســتم اســتیضاح وزیر اقتصاد را به خاطــر بورس اعلام 
وصول کنند که امیدوارم به زودی انجام شود زیرا مردم واقعا 
در مصیبتی گرفتار شــده اند.وی در تذکری به رییس جمهور 
اضافه کرد: اگر ماده 31 قانون برنامه ششم توسعه اجرا شده 
بود خودکفایی در کشــاورزی و امنیت غذایی حاصل می شد 
و دغدغه روغن خوراکی، شکر، مرغ و تخم مرغ را نداشتیم.

نماینده مردم شاهین شــهر در مجلس شورای اسلامی ادامه 
داد: دهم دی ماه وزیر کشــور اعلام کرد که تا چند روز آینده 
صادرات ماسک، کیت تشخیصی و دستگاه اکسیژن ساز آزاد 
می شــود اما تــا الان این ابلاغیه به گمرک نرســیده لذا از 
وزارتخانه های اقتصاد، وزارت صنعت، معدن و معدن و کشور 
می خواهیــم این موضوع را عملیاتی کننــد، چرا که در غیر 

این صورت 10 هزار نفری که تولید ماســک می کنند بیکار 
می شوند و شغلشان را از دست می دهند و 260 واحد تولیدی 
که مشغول تولید این محصولات هستند نیمه فعال می شوند.

حاجــی دلیگانی تاکید کرد: در ابتــدای کرونا ما کمبود این 
اقلام را داشــتیم اما الان نــه تنها خودکفا شــده ایم بلکه 

می توانیم صادر کنیم.

افزایش ۱۴۶ درصدی مصرف نفت کوره در 
خراسان شمالی

مدیر عامل شــرکت پخش فرآورده های 
نفتی خراســان شــمالی از افزایش 146 
درصدی مصرف نفت کوره در این استان 

خبر داد.
به گزارش روزنامــه »صبح امروز« و به 
نقل از ایســنا، شکوری نسب در نشست 
خبــری که 20 بهمن مــاه در محل این 
شرکت برگزار شد، گفت: علاوه بر آن در 
10 ماه نخســت سال جاری نسب به 10 

ماه ســال گذشــته در مصرف نفت و گاز که مورد مصرف نیروگاه ها است نیز با افزایش 41 
درصدی مواجه هستیم.

وی افزود: در 10 ماه نخست سال جاری نسبت به مدت مشابه سال گذشته خراسان شمالی 
در مصرف بنزین موتور 22 درصد، نفت ســفید 3۷ درصد، ســی ان جی 1.2 درصد کاهش 
داشــته است.به گفته شکوری نسب میزان مصرف طی سی ان جی در این استان به صورت 

ماهانه هفت تا هفت میلیون و 500 متر مکعب است.
وی در ارتباط با چالش هایی که این شــرکت با آن مواجه است نیز بیان کرد: نبود خط لوله 

انتقال سوخت و انبار در خراسان شمالی یکی از چالش هایی است که با آن مواجه هستیم.
این مقام مسئول توضیح داد: این امر موجب می شود تا خراسان شمالی سوخت مورد نیاز خود 

را از انیارهای تدارکاتی استان های همجوار تامین کند.
وی بیان کرد: در فصل زمستان صنایعی همچون نیروگاه سیکل ترکیبی شیروان، آلومینیای 

جاجرم و کارخانه سیمان بیشترین مصرف سوخت را از این شرکت دارند.
مدیر عامل شــرکت پخش فرآورده های نفتی خراسان شــمالی تصریح کرد: علاوه بر آن با 
رایزنی های صورت گرفته طی ســال جاری 122 میلیون و 156 هزار لیرت نفت و گاز یورو 

چهار در استان توزیع شده است.

توزیع گوشت آلوده در هتل های مشهد 
تکذیب شد 

معاون گردشــگری اداره  کل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی خراسان رضوی در 
پی انتشــار کلیپی با موضوع توزیع گوشت های آلوده در هتل های مشهد گفت: هیچ گوشت 
آلوده ای در هتل های مشــهد توزیع نشده اســت و کلیپ پخش شده مربوط به دو سال قبل 
اســت که مدیرکل وقت تعزیرات حکومتی اســتان درباره گوشت های غیربهداشتی صحبت 

کرده بود.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از ایسنا، یوسف بیدخوری با بیان این مطلب افزود: 
حدود دو سال قبل شایعاتی مبنی بر توزیع گوشت آلوده در برخی هتل های مشهد منتشر شد 

که همان زمان تکذیب شد.
وی درباره اظهارات فردی با عنوان مدیرکل تعزیرات حکومتی خراســان رضوی در این فیلم 
نیز اظهار کرد: حضور ایشان در کلیپ نشان می دهد که کلیپ منتشر شده مربوط به مدت ها 

قبل است و در حال حاضر این فرد در این جایگاه قرار ندارد.
معاون اداره  کل میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دســتی خراســان رضوی، در رابطه با 
شــرایط فعلی هتل ها و مراکز اقامتی خراسان رضوی عنوان کرد: پروتکل های سفر هوشمند 
و سفر مســئولانه در همه مراکز اقامتی استان رعایت می شود و هیچ مشکلی برای اقامت و 

پذیرایی شایسته زائران در مشهد وجود ندارد.
بر اســاس اعلام روابط عمومی اداره کل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی خراسان 
رضــوی، بیدخوری ادامه داد: هر از چند گاهی خبرهای این گونه در فضای مجازی منتشــر 
می شود که به نظر، تخریب فضای گردشگری و زیارت در مشهد را هدف قرار داده و گرنه در 

رعایت شرایط و پروتکل های بهداشتی مراکز اقامتی هیچ مشکلی وجود ندارد.

درج قیمت روی تخم مرغ الزامی شد
معاون امور دام وزارت جهاد کشــاورزی گفت: درج قیمــت بر روی هر عدد تخم مرغ برای 

مرغداران به منظور جلوگیری از گران فروشی در بازار الزامی شد.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از ایرنا، »مرتضی رضایی« روز دوشنبه در نشست 
خبری خود به مناسبت چهل و دومین سالگرد پیروزی انقلاب اسلامی در پاسخ به ایرنا اظهار 
داشــت: وزارت جهاد کشاورزی با هدف تنظیم بازار طرح درج قیمت روی تخم مرغ را از روز 

شنبه گذشته شروع کرد و اجرای این طرح الزامی است.
وی اضافه کرد: حتی در صورتی که تولیدکنندگان امکان درج قیمت را در واحدهای تولیدی 

نداشته باشند باید مرغداران فاکتور ارایه بدهند.  
معاون وزیر جهاد کشاورزی تصریح کرد: اکنون ماهانه 90 هزار تن تخم مرغ در کشور تولید 
می شــود بنابراین هیچ کمبودی نداریم.وی افزود: اکنون میزان تولید تخم مرغ بیش از نیاز 
داخلی اســت و با توجه به نزدیک شدن به ایام نوروز و شروع فعالیت کارخانجات شیرینی و 

شکلات این میزان تخم مرغ تولیدی کافی است و بازار داخلی را پوشش می دهد.
معاون وزیر جهاد کشاورزی اظهارداشت: براساس قیمت های مصوب نرخ هر شانه تخم مرغ 

فله ای 31 هزار تا 33 هزارتومان است.
بــه گفته وی، قیمت هر عدد تخم مرغ برای مصرف کنندگان حدود یک هزار و 100 تومان 
اســت.رضایی اظهارداشت: گران فروشــی تخم مرغ در بازار باید توسط دستگاه های نظارتی 
کنترل و با گران فروشــان برخورد شــود.وی درباره افزایش قیمت و تاخت و تاز شرکت های 
بسته بندی گفت: نظارت بر گران فروشی و کیفیت شرکت های بسته بندی و خرده فروشی ها 
باید توسط وزارت صنعت و اصناف انجام شود و وزارت جهاد در این بخش مسئولیتی ندارد.

به گفته وی، وزارت جهاد متولی تولید و قیمت گذاری تا عمده فروشی ها است.  

۲هزار کارت بانکی فعال در درگاه های قمار 
اینترنتی باطل شدند

رئیــس کل بانک مرکزی گفت: با همکاری قوه قضائیــه بیش از 2 هزار کارت بانکی که در 
مراکز قمار اســتفاده می شد، شناسایی و باطل شده اند.به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به 
نقــل از بانک مرکزی، عبدالناصر همتی در آئین رونمایی از پروژه پرداخت موبایلی مبتنی بر 
EMV گفت: خوشــبختانه با تلاش های همکاران بخش فناوری های نوین بانک مرکزی و 
شــرکت خدمات انفورماتیک موفق شدیم این خدمت نوین را در شرایط تحریمی و در زمانی 
که به دلیل شیوع کرونا رعایت نکات بهداشتی اهمیت یافته است، اجرایی کنیم.رئیس شورای 
پــول و اعتبــار بانک ها و PSP ها را به حضور در رقابت بــرای ارائه این فناوری فراخواند و 
گفت: طبیعتاً این خدمت، راحتی وامنیت مناسبی را دراختیار مردم قرار خواهد داد و مردم هم 
به اســتفاده از خدمات بانک ها و موسســاتی که این خدمت را ارائه می کنندگرایش بیشتری 
خواهند داشت.همتی با تاکید بر اینکه بانک مرکزی در برخورد با جرم و پولشویی بسیار جدی 
است، افزود: در زمینه امنیت زیرساخت ها اقدامات خوبی انجام شده است و بانک مرکزی در 
مبارزه با شرط بندی و قمار نیز دستاوردهای خوبی داشته است.وی تصریح کرد: با همکاری 
قوه قضائیه بیش از 2 هزار کارت بانکی که در مراکز قمار اســتفاده می شد، شناسایی و باطل 
شــده اند. همچنین 500 هزار کارت و حســاب بانکی نیز شناسایی شده که قرار است در سه 
مرحله اخطار، هشــدار و پیگیری قضائی با دارندگانحساب ها برخورد شود.همتی با بیان اینکه 
بیش از 10 هزار نفر در شــبکه پرداخت نظام بانکی کشور فعال هستند، گفت: خدمت نوینی 
که امروز رونمایی می شــود حاصل دســترنج این افراد طی سال ها تلاش، به ویژه در دوران 

تحریم است.

خبر

نابودی صنعت دارو 
ارز 42۰۰ تومانی رقابت پذیری سخت تولیدات داخلی، تعطیلی برخی خطوط صنعت دارو و افزایش واردات را به همراه دارد

درســت از زمان آغاز جنــگ تحمیلی و در 
شــرایطی که اقتصاد کشــور هنوز شــکل 
درستی به خود نگرفته بود، حمایت از اقشار 
ضعیف با کنترل قیمت کالاهای اساســی از 
طریق تخصیص ارز بــه آن کالاها بهترین 
راه حل به نظر می رســید؛ اما این سیاست 
پــس از جنگ جز در مقاطعی پایان نیافت و 
هربار که نرخ ارز افزایش یافت بیشتر مورد 

توجه دولتمردان قرار گرفت.
بنابرایــن دولت هر بار کــه اقتصاد با تورم 
و شــوک ارزی روبرو می شــد، شــروع به 
تخصیــص ارز بــا نرخی ثابت بــه واردات 
کنندگان کالاهای اساسی و مواد اولیه تولید 
کــرد و در مقابل کارشناســان همواره این 
روش را برای تولید کشــور مضر و فســادزا 
می دانســتند. به گفته کارشناســان از جمله 
مضرات این اقدام، ادامه سیاست چند نرخی 
ارز بــود. در این بین به گفته کارشناســان 
حــذف ارز 4200 تومانی دارو باعث افزایش 
قیمت داروها نخواهد شــد همانطور که این 
اتفاق در ســال 92 رخ داد و تاثیر چندانی در 

قیمتها و کمبود دارو نداشت.
به گــزارش روزنامه »صبح امروز« داریوش 
چیوایی، کارشناس اقتصاد سلامت در گفتگو 
با مهر در پاســخ به این ســوال که در حال 
حاضر کدام داروها مشمول ارز 4200 تومانی 
هســتند، بیان کرد: در حال حاضر حد واسط 
شــرکت های تولیدی مواد اولیه دارو )که با 
وجود گرفتن ارز 4200 تومانی، تولیداتشان 
قیمت گذاری نمی شــود و این مساله امکان 
گران فروشی را فراهم می کند(، برخی مواد 
اولیه داروهای تولید داخل و تمامی داروهای 

وارداتی مشمول ارز 4200 تومانی هستند.
وی ادامه داد: برخــی داروهای وارداتی که 
نمونه داخلی دارند نیز مشــمول ارز 4200 
تومانی هستند که این کار باعث شده رقابت 
پذیری تولیدات داخلی ســخت شود و باعث 
تعطیلی برخی خطوط صنعت دارو و افزایش 
واردات شــده اســت. اگر ارز ترجیحی دارو 

حذف شود ارزی که در اختیار تولیدکنندگان 
بــرای واردات مواد اولیه قــرار می گیرد نیز 
ارز نیمایــی می شــود و قیمت جدیدشــان 
تحت پوشــش بیمه قرار می گیرد؛ بنابراین 
قیمت برای مصرف کننده تغییر محسوسی 
نمی کند ولی در عین حال، مشکلات تأمین 

دارو به طور محسوسی حل می شود.
ایــن کارشــناس اقتصاد ســلامت درباره 
بیمه های ســلامت،  درآمــدی  اســتقلال 
گفت: اساســاً هزینه کرد بیمه ها ارتباطی با 
درآمدشان ندارد یعنی مهم نیست کدام پول 
برای کدام هزینه آنها پرداخت می شود بلکه 
مهم این است که خدمات لازم پوشش داده 
شود و زمانی که بیمار مراجعه می کند، بیمه 

هزینه دارو را پوشش دهد.
وی با بیان اینکه بــا وجود بی اهمیتی این 
موضوع، بــاز هم در قانون بودجه تمهیداتی 
برای آن اندیشــیده شده است، تشریح کرد: 
طبق قانون بودجــه، مبالغ حاصل از فروش 
دارو، تجهیزات و ملزومات پزشــکی باید در 
حساب مجزایی پرداخته شود و سازمان های 
بیمــه ای مکلفنــد هزینه ها را به حســاب 
جداگانه ای واریز کنند. تخلف از اجرای این 
بند به معنای تصــرف در اموال غیر قانونی 
اســت بنابراین طبق ایــن مصوبه هزینه ها 
بــه صورت نشــان دار و فقط بــرای دارو و 

تجهیزات هزینه می شود.
تجربه سال ۹۲ موفق بود

این کارشــناس اقتصاد ســلامت بیان کرد: 
برای حمایت از بیماران، شورای عالی بیمه 
آمادگی دارد که فرانشــیز بیمار )سهمی که 
بیمــار بابت دارو می پردازد( را کاهش دهند. 
در سال 92 نیز همین اتفاق افتاد. زمانی که 
ارز دولتی حذف شد داروهایی که سهم بیمار 
در آن 30 درصد بود، این سهم به 10 درصد 
کاهــش یافت. در حال حاضر هم شــورای 
عالی بیمه بســته پیشــنهادی آماده کرده و 
می تواند قیمت جدیدی برای داروها بدهد و 

آنها را تحت پوشش بیمه قرار دهد.

وی در پاســخ به این ســوال که در صورت 
حــذف ارز 4200 تومانی، تصویب آئین نامه 
کاهش ســهم بیمار بر عهده دولت است و 
ممکن اســت در آنجا کارشــکنی رخ دهد، 
گفت: اگر ارز دولتی حذف شود، دولت عملًا 
نمی توانــد کاری کند چراکه بدنه کار را جلو 
می برد و شــورای عالی بیمه بستر را آماده 
می کند و تحت پوشش بیمه قرار می دهد که 
در حال حاضر بیمــه آمادگی کامل را برای 

حذف ارز 4200 تومانی دارد.
داریوش چیوایی ادامه داد: ســازمان غذا و 
دارو نیز آمادگی حــذف ارز دولتی را دارد و 
ضــرورت آن را قبول دارد اما گویا از وزارت 

بهداشت اعلام شده که علنی اعلام نکنند.
بیمه با حذف ارز ۴۲۰۰ تومانی 

وی در پاسخ به این ســوال که در صورتی 
که ارز 4200 تومانی حذف شود آیا فشاری 
به افرادی که بیمه نیســتند وارد نمی شود، 
تشــریح کرد: با حــذف ارز 4200 تومانی 
تمامی 5 میلیون نفری که بیمه نیســتند نیز 
می توانند بیمه شوند بنابراین در صورت ادامه 
وضعیت فعلی این افراد بدون بیمه می مانند 

اما در صورت حذف ارز دولتی با مابه التفاوت 
آن می توان تمــام این افراد را بیمه کرد. در 
حال حاضر یارانه ای که به واردکنندگان داده 
می شــود حداقل 30 درصد آن تلف می شود 
اما در صورتی که به درســتی هزینه شــود 
می توان بــا حدود 3 هزار میلیارد تومان این 

افراد را نیز بیمه کرد.
این کارشناس اقتصاد ســلامت، بیان کرد: 
البته در حال حاضر نیز اگر کســی بخواهد 
بیمه شــود با پرداخت 600 هزار تومان در 
سال می تواند بیمه شود همچنین اگر اثبات 
شود که شخص نیازمند است، بیمه رایگان 
داده می شود اما با اختصاص 3 هزار میلیارد 
تومان می توان بیمه رایــگان را برای تمام 

افراد فاقد بیمه انجام داد.
کاهش سهم پرداختی بیماران برای 

داروهای گران
وی با اشــاره به اینکه نگرانی بابت گرانی 
داروها وجــود ندارد، گفت: ســهم بیمار از 
هزینــه داروهای عادی 30 درصد اســت و 
برای داروهای یارانــه ای به 10 تا 5 درصد 
کاهــش می یابد برخــی داروهــا نیز برای 
بیمــاران خاص اســت که تقریبــاً رایگان 
هســتند و به دلیل اینکه ایــن افراد پرونده 

دارند حمایت از آنها ساده تر است.
این کارشناس اقتصاد سلامت با بیان اینکه 
کارخانجات داروســازی هم تمایل به حذف 
ارز دولتــی دارند، گفت: در حال حاضر برای 
واردات مــواد اولیه، ارز بــی کیفیت 4200 
تومانی به واردکنندگان داده می شــود و این 
مساله به مانعی پیش روی واردات مواد اولیه 
داروسازان تبدیل شده است؛ به همین دلیل 
در حال حاضر با کمبود دارو مواجه شده ایم و 
مردم مجبورند دارو را از بازار سیاه خریداری 

کنند که احتمال تقلب در آن فراوان است.
چیوایی ادامــه داد: حذف ارز دولتی به دلیل 
بتوانند  واردکنندگان  می شــود  باعث  اینکه 
ارزی که می خواهنــد را به مقداری که نیاز 
دارنــد از ســامانه نیما تهیه کنند، مشــکل 

کمبود دارو را تا حد مناســبی رفع می کند و 
بازار به ثبات و آرامش می رسد.

نیاز به زیرساخت های نظارتی
وی در پاســخ به این سوال که در شرایطی 
که ســامانه تیتک کامل نشــده و ســامانه 
نســخه الکترونیک نهایی نشده آیا می توان 
ارز دولتی را بدون ایجاد تبعات شدید حذف 
کرد، گفت: این ادامه وضعیت موجود اســت 
که زیرســاخت نظارتی جدی نیــاز دارد تا 
قاچــاق معکوس رخ ندهد چرا که شــرایط 
فعلی به شــدت جذابیت واردات و قاچاق را 
بالا می برد و باید این سامانه ها را کامل کرد 
که فســاد به حداقل برســد اما با حذف ارز 
دولتی با همیــن وضعیت فعلی نیز می توان 

حمایت ها را انجام داد.
این کارشــناس اقتصاد سلامت خاطر نشان 
کرد: فساد به طور کلی هیچ گاه کاملًا از بین 
نمــی رود بلکه می توان آن را کاهش داد. در 
شــرایط تخصیص ارز دولتی، واردکنندگان، 
شــرکت های پخش و داروخانه ها می توانند 
دارو را از چرخــه خارج کنند حتی خود بیمار 
نیز می توانــد دارو را خریــده و قاچاق کند 
اما در حالت حذف ارز دولتی احتمال فســاد 
تنها به شرایطی منحصر می شود که نسخه 

دارویی وجود داشته باشد.
وی در پایان خاطر نشان کرد: شورای عالی 
بیمه و زیرساخت بیمه ای بسیار توانمندتر از 
سال 92 اســت و همانطور که در آن سال 
قیمت داروها برای مردم افزایش نیافت این 
بار نیز ایــن کار به راحتی می تواند مدیریت 
شــود و حتی برنامه ای وجود دارد که برخی 
داروهایی که تحت پوشش بیمه نیستند نیز 
تحت پوشش قرار گیرند. حمایت از بیمه ها 
افزایش  از  جلوگیری  راه  هوشــمندانه ترین 
شدید قیمت دارو است چرا که می توان آن را 
به صورت هوشــمند هدایت کــرد. بنابراین 
پول در جایی می نشــنید که هزینه آن کمر 
شــکن است و فشــار هزینه ای توسط بیمه 

مدیریت می شود.

در شرایط تخصیص 
ارز دولتی، واردکنندگان، 
شرکت های پخش و 
داروخانه ها می توانند دارو 
را از چرخه خارج کنند حتی 
خود بیمار نیز می تواند دارو 
را خریده و قاچاق کند اما 
در حالت حذف ارز دولتی 
احتمال فساد تنها به شرایطی 
منحصر می شود که نسخه 
دارویی وجود داشته باشد
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ترسمان را مدیریت کنیم!
جعفر شاهرخی، جامعه شناس

بسیاری از ما انسان ها همواره با ترس از آینده زندگی می کنیم. هرچند هم زندگی مطلوب 
و ایده آلی داشــته و از تمکن مالی مناسب و بدون دغدغه نیز بهره مند باشیم، اما باز ترس 
از رخدادهــای غیرقابل پیش بینی و بحران های احتمالی ذهن و روحمان را درگیر می کند. 
آنقــدر درگیر که گاه مانع از ریســک پذیری و انجام کارهای بــزرگ و مهم و در نهایت 

فرصت سوزی می شود. 
 ترس، یکی از قوی ترین احساســات ما است. یک احساس عادی که در هر فرد به همان 
شــیوه عصبانیت، غم و اندوه، شادی و .... ظاهر می شود و در موقعیت هایی خود را نشان 

می دهد که به عنوان تهدید مورد ارزیابی قرار می گیرد. 
ترس، واکنشــی طبیعی است که به صورت مداوم بروز پیدا کرده، اما معمولًا از حد مجاز 
خود تجاوز نمی کند. ترس از ارتفاع، پیرشــدن، مرگ، تنهایی و بی کســی، ناتوانی در حل 
مشــکلات، شکست  و  ترس از آینده از انواع ترس ها به شــمار می رود. ترس ها عمدتاً از 
ریشــه »آینده چه می شود« نشأت می گیرند. هراس در همه انسان ها وجود داشته و حذف 

آن از زندگی امکان پذیر نیست.
 شناختن علت های ترس و رسیدن به راهکارهای کاهش و کنترل آن است که می تواند از 
پیامدهای منفی و گاه غیرقابل جبران نظیر افســردگی حاد، اضطراب و ... جلوگیری کرده 
و حتی آن را به فرصت تبدیل کند. زندگی کردن در شرایط پر استرس و دغدغه با پیشینه 

اتفاقات ناخوشایند در زندگی در بروز ترس بسیار موثر است. 
به یاد داشته باشیم زندگی خواسته و ناخواسته در جریان است و فرصت های بالقوه فراوان 
دارد. آینده نیز متعلق به کســانی اســت که بتوانند با درک صحیح و برنامه ریزی مناسب، 

ترس خود را مدیریت کرده و به اصطلاح بر آن غلبه پیدا کنند. 
برای فائق شدن  بر ترس، در وهله اول باید با عامل آن آشنا شد. اگر می خواهیم با هراس 
خود مبارزه کنیم باید با آن روبرو و در ذهن خود با آن آشتی کنیم. سپس در دنیای واقعی 

با آن مواجه شویم. 
 دیگر اینکه برای بروز و ظهور یک اتفاق ناشی از ترس ذهنی خودساخته، دلیل و مدرک 
جســتجو کنیم. اگر دلیل موجهی نباشــد پس ترس از آن نیز توجیه نخواهد داشت. گاه 
بــه جای فکر کردن به فجایع احتمالی که در ذهن شــکل می گیــرد به تصاویر خوب و 

خواسته های خوشایند خود فکر کنیم و ذهنمان را به آن تصاویر معطوف سازیم. 
گاهی نیز صحبت کردن و راهنمایی گرفتن از دیگران در مورد هراســی که با آن مواجه 
هستیم بسیار به ما کمک می کند تا از آن تهدید عبور کنیم. اما در شرایط کنونی و شیوع 
ویــروس کرونا میزان اضطــراب و نگرانی را مضاف بر نگرانی های سیاســی، اقتصادی، 
فرهنگی و اجتماعی شــدت بخشــیده و عوارض و آثار آن در سطح اجتماع بوضوح قابل 

مشاهده است.
 اضطرابــی که بخش قابل توجهــی از ارتباطات اجتماعی و اعتمــاد عمومی را نیز دچار 
اختلال و چالش کرده اســت.  بی ارتباط نیست اگر بگوییم آنچه امروز بیش ازپیش اهمیت 
داشته و رعایت آن از ضروریات به شمار می رود هم داستانی، یکپارچگی و وحدت در رفتار  
اجتماعی در راستای مقابله با موج جدید کرونا است که متاسفانه به نظر می رسد به درستی 

این مهم رعایت نمی شود.
شــرایط فعلی به هردلیل شرایط مساعدی نیست. شرایط ناشی از ضعف مدیریت بحران، 
تغییر و تحولات سیاسی اجتماعی، محدودیت های کشوری و .... است که اگر مطالبه گری 
و پرســش گری در این زمینه از مسیر  نهادینه شده صورت نپذیرد قطعاً به افزایش هراس 

اجتماعی و ناامیدی خواهد انجامید.
 برخورد قهــری و اعتراض گونه با توصیه ها و الزامات بهداشــتی تنبیه و تهدید خودمان 
است و  می تواند نتایج فاجعه باری را به دنبال داشته باشد. درنتیجه مدیریت گذار از هراس 
اجتماعی به طبقه، صنف و قشر خاصی وابسته نیست و مستلزم آموزش و عملکرد صحیح 

تک تک افراد جامعه است.

خبر 

فرصت یک ماهه به اتباع ایرانی و خارجی 
برای تکمیل مدارک بانکی

مدیر کل امور اتباع و مهاجران خارجی خراسان رضوی گفت: کلیه اتباع دارنده حساب های 
بانکی فاقد کد شــهاب برای آخرین بار به مدت یک ماه فرصت دارند تا نسبت به تکمیل 
یا تصحیح اطلاعات حســاب خود و دریافت کد شــهاب در تمامی بانک های مبدأ حساب 

خود اقدام کنند.
به گزارش »صبح امروز« محمدتقی هاشــمی با اشاره به مهلت یک ماهه تکمیل مدارک 
بانکی اتباع ایرانی و خارجی اظهار کرد: افتتاح حساب و ادامه ارائه خدمات بانکی به تمامی 
مشــتریان)اتباع ایرانی و خارجی( منوط به دریافت شناسه شهاب شده و صدور این شناسه 

نیز مستلزم ارائه مدارک هویتی مشتریان به بانک هیا عامل است.
وی افزود: در این راســتا کلیه اتباع دارنده حساب های بانکی فاقد کد شهاب برای آخرین 
بار به مدت یک ماه فرصت دارند تا نســبت به تکمیل یا تصحیح اطلاعات حساب خود و 

دریافت کد شهاب در تمامی بانک های مبدأ حساب خود اقدام کنند.

 تا حد امکان از حضور در اتوبوس ها 
خودداری کنید

سخنگوی وزارت بهداشــت گفت: از سوار شــدن به اتوبوس های شلوغ خودداری کنید. 
طوری در اتوبوس نشسته و یا بایستید که حداقل یک متر از سایرین فاصله داشته باشید.
ایسنا نوشت: سیما سادات لاری، با بیان اینکه »اتوبوس های درون شهری به عنوان یکی 
از کانون های انتقال ویروس کرونا محسوب می شوند« اظهار کرد: بنابراین توصیه ما این 
اســت که قبل از ورود و هنگام اســتفاده از اتوبوس حتما از ماسک استفاده کنید. از سوار 
شــدن به اتوبوس های شــلوغ خودداری کنید. طوری در اتوبوس نشسته و یا بایستید که 

حداقل یک متر از سایرین فاصله داشته باشید.
وی افزود: پنجره های اتوبوس را باز یا نیمه باز بگذارید تا تهویه هوا به خوبی انجام شود. 
تا حد امکان از دست زدن به دستگیره صندلی  و سایر بخش های اتوبوس خودداری کرده 

و در صورت استفاده از دستگیره ها، حتما از دستکش و یا دستمال کاغذی استفاده کنید.
لاری ادامه داد: از هرگونه تماس دســت با چشــم ها، دهان و بینی خودداری کنید. تا حد 
امکان از کارت های الکترونیکی برای پرداخت هزینه سفر استفاده کنید. همچنین ضروری 
است که بعد از پیاده شدن از اتوبوس نسبت به شست وشو و ضدعفونی دست ها اقدام شود.

همه آنچه یک سازمان می تواند انجام دهد
معــاون فنی اداره کل منابع طبیعی و آبخیزداری خراســان رضوی گزارشــی در رابطه با 

اقدامات 10 ماهه این سازمان ارائه داد.
به گزارش »صبح امروز« علی شــکاری با اشاره به اقدامات این سازمان در ده ماهه اول 
ســال جاری اظهار کرد: اجرای عملیات احیاء توسعه رویشگاه های گیاهان دارویی، تهیه 
طرح های مرتع داری، احداث آب انبار ذخیره آب شرب دام در مراتع، اجرای پروژه کپه کاری 
همراه با بذرکاری، اجرای پروژه ذخیره نزولات جوی توسط کنتورفارو به همراه بذرپاشی، 
اجرای پروژه بوته کاری به همراه آبیاری از جمله اقدامات 10 ماهه توســط این ســازمان 

بوده است.
به گفته شــکاری، علاوه بــر این می توان به قرق مراتع، جمع آوری بذور مرتعی توســط 
بهره برداران محلی، تولید بذور مرتعی توســط ایســتگاه تولید بذر نیشابور، تولید 30000 
نهال گلدانی آتریپلکس، اشــاره کرد. گفتنی اســت برای اجرای ایــن پروژه ها بیش از 4 
میلیارد تومان هزینه شــده که از محل اعتبارات صندوق توســعه ملی سال 99  تأمین و 

پرداخت شده است.

یادداشت 

دستگیریعاقدعقد۱۲۰دخترزیرسنقانونیدرنمین

جریمهدرپیادهرو!

اسفندماه؛شروعیبرایافزایشمجددمرگومیر

دادســتان عمومی و انقلاب شهرستان نمین 
گفت: عاقدی که عقد ازدواج 120 زوج کودک 
همسری را جاری کرده بوده در بخش ویلکیج 

شهرستان نمین دستگیر و روانه زندان شد.
فارس نوشــت:  عظیم اکبری بــا بیان اینکه 
»کــودک همســری در شهرســتان نمیــن 
مخصوصاً بخش ویلکیج خیلی شــایع شده و 
فراوانی زیادی داشــته اســت« اظهار کرد: با 
بررسی دادگستری شهرستان نمین 120 متهم 
شناسایی، دو دفترخانه در شهر آبی بیگلو پلمب 
و عاقد روانه زندان شد.به گفته وی، دادستانی 
به عنوان مدعی العموم بــه این موضوع ورود 

کرد و پرونده ای نیز در این خصوص تشــکیل 
شــد. در این مدت پرونده مذکــور 120 نفر 
متهم داشــته است و این تعداد تنها بخشی از 
مواردی است که شناســایی شده اند. تعدادی 
نیز با گذشــت زمان یا به دلیل نبود اســناد و 
مدارک کافی قابل شناســایی نبودند.دادستان 
شهرســتان نمین با اشــاره به اینکه همه این 
متهمان از شهر آبی بیگلو هستند، تاکید کرد: 
همه این 120 نفر با تحقیق و بازجویی تفهیم 
اتهام شــدند و از همه آن ها ضمانت دریافت 
شــده اســت. همچنین دو باب دفترخانه که 
با همــکاری عاقد فعالیــت غیرقانونی انجام 

می دادند به جرم عقد کردن دختران زیر ســن 
قانونی روانه زندان شدند.اکبری تشریح کرد: 
بــا توجه به اینکه قانون بــرای این جرم از 6 
ماه تا 2 ســال حبس پیش بینی کرده است و 
این قانون شامل پدر، مادر دختر، داماد و عاقد 
نیز می شود دادستانی با هیچکس در این مورد 
تعارف ندارد و با چنین مواردی برخورد جدی 
خواهد کــرد.وی ادامه داد: فرهنگ غلطی در 
منطقه وجود دارد که اکثر دختران زیر 15 سال 
اگر ازدواج نکنند دیگر خواســتگاری نخواهند 
داشــت و در نتیجه ازدواج در ســنین پایین 
آسیب های زیادی به دختران تحمیل می کند.

رئیس پلیس راهور خراســان رضوی با اشاره به اینکه جهت 
جلوگیری از توقف غیرقانونی وســایل نقلیــه در پیاده روها 
اقداماتی در حال انجام اســت، گفت: وســایل نقلیه ای که 
در پیاده  روها پارک می کننــد از طریق دوربین اعمال قانون 

خواهند شد.

ایســنا نوشــت: حمیدرضا دهنوی درخصوص پارک وسایل 
نقیله در مسیرهای دوچرخه و پیاده روها اظهار کرد: توقف و 
پارک وســایل نقلیه درگذرگاه دوچرخه ها و در مسیر پیاده رو 

ممنوع است و با متخلفان برخورد می شود .
وی با اشاره به اینکه جهت جلوگیری از توقف غیرقانونی در 

این مســیرها اقداماتی در حال انجام است، خاطرنشان کرد: 
در بحــث توقف در پیاده رو از طریــق دوربین اعمال قانون 
صــورت می گیرد و این اعمال قانون را از 22 بهمن و نهایتا 
از اوایل اسفند ماه، شروع خواهیم کرد.دهنوی بیان کرد: در 
پیاده روهای بعضی از معابر، توقف وسایل نقلیه زیاد است که 

در خصوص این معابر طرحی ویژه در نظر گرفته شده است. 
در ساعات خاصی که فراوانی توقف و تخلف بیشتری داریم، 
اعمال قانون بیشــتری انجام خواهد شد. نکته اینجاست اگر 
بحث دوربین را فعال کنیم تا پایان ســال وضعیت شــهر از 

لحاظ انضباط ترافیکی بهتر خواهد بود .

عضو کمیته علمی ســتاد ملی مقابله بــا کرونا گفت: روند 
افزایش مــوارد ابتلا به بیماری کووید19 دوباره در کشــور 
افزایشی و صعودی شده است. با ادامه این روند حدود چهار 
هفته آینده شــاهد افزایش مجدد موارد مرگ ومیر کرونا در 

کشور خواهیم بود.
ایرنا نوشت: مســعود مردانی با بیان اینکه »به علت کاهش 
رعایت پروتکل های بهداشتی در بین مردم در روزهای اخیر 
شــاهد افزایش موارد ابتلا و مراجعات سرپایی افراد مبتلا به 
کرونا در اکثر استان های کشور هستیم« اظهار کرد: با ادامه 
این روند حدود دو هفته آینده موارد بســتری در بیمارستان 

افزایــش می یابد و دو هفته بعــد از آن نیز موارد مرگ ومیر 
بیماری کووید19 در کشور افزایش خواهد یافت.

به گفته وی، متاســفانه در هفته های اخیر شــاهد افزایش 
مسافرت های مردم به استان های مختلف از جمله هرمزگان 
و جزایــر کیش، قشــم و جاهای دیگر هســتیم و از طرفی 
برگزاری جشــنواره های هنری مثل جشنواره فجر و افزایش 
بی توجهی به پروتکل های بهداشــتی در بین مردم هستیم. 
همچنین بازگشــایی همه ادارات و مشاغل و تجمع مردم در 
مراکز خرید که باعــث نوعی عادی انگاری همه گیری کرونا 
در کشور شده، باعث افزایش موارد ابتلا به این بیماری شده 

اســت. در مراکز بهداشتی شاهد افزایش مراجعات سرپایی و 
بیشتر شدن ابتلا به بیماری کووید19 در بین مردم هستیم.

عضو کمیته علمی ســتاد ملی مقابله با کرونا افزود: افزایش 
مســافرت ها فقط به شهرهای داخلی، شمال و جنوب کشور 
محدود نیست و مسافرت های مختلف به آنتالیا و کشورهای 
دیگــر هم طبــق روال عــادی در حال انجام اســت. همه 
پروازهای خارجی نیز به کشــورهای مختلف انجام می شود 
حاصل این اتفاقات این اســت که دوباره شــاهد خیز مجدد 
بیماری کووید19 در کشور خواهیم بود که البته دعا می کنیم 

این اتفاق نیفتد.

وی گفــت: امیدواریم خیــر جدید کرونا در کشــور با انواع 
جهش یافته این ویروس همراه نباشــد؛ زیــرا اگر این اتفاق 
بیفتــد بطور قطع خیر جدید کرونا شــدت بیشــتری خواهد 

داشت و موارد ابتلا و میزان مرگ ومیر بیشتر خواهد بود.
عضو کمیته علمی ســتاد ملی مقابله با کرونا افزود: یکی از 
مســائل مهمی که موارد مرگ ومیر کرونا را افزایش می کند، 
مراجعه دیرهنگام افراد مبتلاســت. متاســفانه بســیاری از 
بیماران زمانی به بیمارستان مراجعه می کنند که بخش عمده 
ریه درگیر شــده و از بین رفته است و کار چندانی نمی شود 

برای آنان انجام داد.

آغاز ترزیق واکسن کرونا در ایران؛

چند درصد جمعیت کشورها واکسینه شده اند؟
بالاخره چند ماه پس از شــروع روند واکسیناسیون کرونا در ده ها کشور، فردا 
روند واکسیناســیون در ایران هم آغاز می شــود؛ روندی کــه طبق تجربیات 

کشورهای دیگر به این سادگی  و زودی ها به پایان نمی رسد.
براساس آنچه سازمان غذا و دارو اعلام کرده است، روند واکسیناسیون کشور با 
10هزار دز واکسن اسپوتنیک که به تازگی وارد شده، آغاز می شود و قرار است 
روزانه به حداقل هزار نفر واکسن تزریق شود. همچنین کادر درمان در بخش 

آی سی یو و بیمارستان های ریفرال در اولویت دریافت این واکسن هستند.
ســعید نمکی، وزیر بهداشــت، در این رابطه گفته بود: »از روز سه شنبه اولین 
گروه هدف ما که در سند واکسیناسیون مورد تایید در ستاد ملی است که گروه 
خط مقدم دفاع سلامت هســتند، واکسیناسیون شان شروع می شود. این گروه 
شامل افرادی هستند که در ای سی یو کار می کنند. بعد از آن هم سراغ سایر 
کادر ســلامت، گروه های آسیب پذیر در سرای سالمندان، سالمندان بالای 65 

سال و ...  مرحله به مرحله می رویم«.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« به نقل از خبرآنلاین، این یعنی احتمالا تا 10 
روز آینده 5 هزار نفر دو دز کامل از واکسن اسپوتنیک دریافت می کنند و حدود 
0.00۷ درصد جمعیت کشور نسبت به ویروس کرونا واکسینه می شوند. عددی 
که برای کنترل کلی پاندمی باید 10 هزار برابر شــود، اما شاید بتواند شروعی 

برای واکسینه شدن بخش زیادی از جمعیت داشته باشد.
رکســانا مصلحی، پروفسور همه گیرشناس ژنتیکی در دانشگاه ایالتی نیویورک 
)SUNY( در این رابطه گفته بود: »اگر در هر جامعه ای حداقل حدود ۷0 درصد 
افراد تا تابستان واکسن تزریق کرده باشند، پاییز می توانیم، بگوییم که در حال 
کنترل اپیدمی هستیم. اما اگر در کشوری واکسن تزریق نشود، یا تعداد کسانی 
که واکســن تزریق می کنند، پایین باشد، پاییز بدتر از زمستان و بهار می شود. 
هیچ کســی نمی تواند درســت پیش بینی کند. اما با توجه به این که واکسن و 
درمان هایــی وجود دارد که FDA مجوز داده اســت، بایــد از آن ها به نحوی 
اســتفاده کنیم که آن زمان بگوییم ایران در حال کنترل اپیدمی است اگر این 

اتفاق رخ ندهد ممکن است که پاییز بدی داشته باشیم.«
کشورهای دیگر چند درصد از جمعیت خود را واکسینه کرده اند؟

البته نه تنها ایران، بلکه هنوز هیچ کشــور دیگری موفق نشده که این تعداد از 
جمعیت خود را واکســینه کند و حتی در بسیاری از مناطق روند واکسیناسیون 
کرونا هنوز آغاز نشده است. زیرا هنوز 126 میلیون واکسن کرونا در دنیا وجود 
دارد؛ 1.6 واکسن به ازای هر 100 نفر. به همین دلیل تاکنون کشورهای کمی 

موفق به واکسیناسیون بخش زیادی از جمعیتشان شده اند.
 وضعیت برخی از کشورهایی که در آن ها واکسیناسیون کووید-19شروع شده، 

به این شکل است:

 )اطلاعات برای تاریخ ۷ فوریه(
منبع: نیویورک تایمز

تعداد واکسن نام کشورردیف
تهیه شده

تعداد 
واکسن 
به ازای 

هر 
 100
نفر

جمعیتی 
که یک 

دز واکسن 
تزریق 
کرده اند
)درصد(

جمعیتی 
که به 

طور کامل 
واکسینه 
شده اند

38493۷4403۷.42.6امارات1
3681921211.18.۷2.3آمریکا2
964394.۷2.62اسلوونی3
3112945.43.42دانمارک4
243548942.31.۷ایتالیا5
1225594.42.81.6لیتوانی6
19881604.32.81.5اسپانیا۷
2192004.53.11.4ایرلند 8
1۷51553.61.4ایسلند9
334۷۷6.95.61.3مالت10
-2.2درصد312000002.2چین11

طبق این جدول، امارات با واکسیناسیون کامل 2.6 درصد جمعیتش، بیشترین 
میزان واکسیناسیون را انجام داده است. البته به 3۷.4 درصد جمعیت این کشور 
دز اول واکســن تزریق شده است. معمولا چند هفته پس از تزریق دز اول، دز 

بعدی واکسن کروناویروس تزریق می شود.
گفتنی است این جدول آمار رسمی میزان واکسیناسیون در کشورهای مختلف 
اســت و آمارهای غیر رسمی از واکسیناســیون 2.۷6 درصد جمعیت ترکیه و 
1.34 درصد عربســتان حکایت دارد. چین هم تاکنون 2.2 درصد جمعیت خود 

را به طور کامل واکسینه کرده است.
کشورهای توسعه یافته ناموفق در واکسیناسیون کرونا

حتی به نظر می رســد برخی کشورهای توســعه یافته هم در مسابقه کشورها 

برای 126 میلیون واکســن موجود در جهان عقــب مانده اند. برای مثال هلند 
که تاکنون بیش از 350 هزار واکســن خریداری کرده است، تاکنون موفق به 
واکسیناســیون حدود 200 هزار نفر شده اســت. مارک روت، نخست وزیر این 
کشــور چندی پیش در این رابطه گفته بود: »بخاطر این که دولت به سرعت 

اقدام نکرد، واکسیناسیون دیرتر از کشورهای دیگر شروع می شود.«
در واقع مســئولان این کشور حدس می زدند که واکســن آسترازنکا زودتر از 
اتحادیه اروپــا مجوز دریافت می کند، اما این اتفاق رخ نداد و برنامه ریزی های 

آن ها تغییر کرد.
کانادا دیگر کشوری اســت که در روند واکسیناسیون کرونا به مشکل خورده. 
براساس اطلاعات »نیویورک تایمز« این کشــور تاکنون بیش از یک میلیون 
واکســن تهیه کرده است. همچنین اطلاعات رســانه های محلی کانادا نشان 
می دهد که 2.356 درصد جمعیت این کشور تاکنون واکسینه شده اند. البته این 

اعداد روز به روز تغییر می کنند.
استرالیا هم از کشــورهای توسعه  یافته ای است که هنوز روند واکسیناسیون را 
آغاز نکرده اســت. مسئولان این کشور اعلام کرده اند که از یک ماه دیگر این 
کار را انجام می دهند، البته علت این موضوع موفقیت استرالیا در کنترل پاندمی 

است، چراکه آمار مبتلایان روزانه کرونا در این کشور تک رقمی شده است.
گرگ هانت، وزیر بهداشــت اســترالیا، در این رابطه گفتــه بود: »در آمریکا و 
انگلیــس روزانه صدها و هزاران نفر بخاطر کرونا فــوت می کنند و به همین 
دلیل مجوز اســتفاده اضطراری صادر کرده اند، اما ما می خواهیم مطمئن شویم 

که برنامه واکسیناسیون کاملا امن است.«
قاره سیاه؛ در اوج بی عدالتی

اما کشورهای قاره آفریقا در دریافت و خرید واکسن کووید-19 با مشکل روبرو 
شــده اند. این قاره تاکنون به ازای هر 100 نفر کمتر از 0.1 واکســن دریافت 
کرده است. موضوعی که منجر به عصبانیت رهبران آفریقایی هم شده است.

سیریل رامافوسا، رئیس جمهور آفریقای جنوبی، چندی پیش در نشست مجازی 
انجمن جهانــی اقتصاد گفته بود: »ما نگران ملی گرایی واکســنی هســتیم. 
کشورهای ثروتمند اقدام به خرید واکســن های زیادی از کارخانه ها کرده اند. 

برخی حتی چهار برابر جمعیت کشورشان واکسن خریداری کرده اند.«
اشاره رامافوسا به کشورهایی مثل بریتانیا و کانادا است که 3 و 5 برابر جمعیت 
کشورشــان واکســن خریداری کرده اند، اگرچه همین کشورها هم در دریافت 

واکسن هایی که خریداری کردند با مشکل روبرو شده اند.
ســازمان جهانی بهداشــت هم چند روز پیــش این موضــوع را تایید کرده 
 و اعــلام کــرده بــود که فاصلــه واکســنی کشــورهای ثروتمنــد و فقیر

 رو به افزایش است.
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حسن سرداری
روی بوم خونه کفتر بازی

جوجه های نورس و پر بازی
حسرت فرصت دختر بازی

وحشت رسیدن سربازی
همه رو با خودمون آوردیم

ما فقط حسرت دنیا خوردیم
سر صف بودن و سرپا بودن

زخمی بشین و برپا بودن
واسه شور و واسه شر پا بودن

ته خط رفتن و خرپا بودن
واسه خنده دم دفتر رفتن

سر بی حوصلگی سر رفتن
دربه در بودن و هی در رفتن
شرط کور اومدن و کر رفتن

جوجه ی رنگی و جنگی بودن
جنگی حزبای رنگی بودن

آلت دست زرنگی بودن
تهش ام رومی ِ زنگی بودن
روزای رفته رو از بر بودیم

فرصت اول و آخر بودیم
ما چقد بی ته و بی سر بودیم

آخ چقد حوصله سربر بودیم
حالمون جا که اومد ....جا خوردیم
قدمون راست که شد، تا خوردیم

کوچه عاشق و بن بست نبود...
مردم ساده و یکدست نبود...

چیزی که فِک می کنین هست، نبود
دهه شصت، به جز )شصت( نبود
ماها هربار پاشدیم پا خوردیم...
گشنمون بود اگه سرما خوردیم

فانتزیم بود که یه شب گل بکشم
وسط سینه ی زندون بونا

فانتزیم بود که برم خون باشم
واسه خون بس توو دل همخونا

فانتزیم بود که بپیچم آخرش
نسخه مرگ و تووی دالونا...

فانتزیم بود که یه شب دود کنم
غم دنیا رو زیر بارونا....

حالا توو صفم که روغن بخرم
واسه کام تلخمون قَن بخرم

مرغ عشقام جلو چشمام مردن
پول نداشتم دیگه ارزن بخرم
کلی روح سرکشه توی سرم

که نمیشه واسشون تن بخرم
نمی دونم که چی رو میفروشم

تا بتونم چی رو بعدا بخرم...
آی شما که می خرین و می فروشین

چه جوری خوابای روشن بخرم!؟
سی و چار سال پس اندازم هست-

باقی ِ زندگیمو چن بخرم....؟

فاطمه ابراهمیان
تو اشتیاق گناهی میان خلوت من
که بسته پای خیال مرا،نجابت من

به جرم اینکه دلم گاه در هوای تو بود_
هزار بار لبم را گزیده شهوت من
بغل گرفته مرا،گیج کرده دنیا را،

چه خواب های قشنگی که ساخت،حسرت من
که دیر و دور وغریبی و دست من کوتاه

نمی شود به تو پیوست،بی نهایت من!
نصیبم از تو همین آه از پس آه است

چه کام های عمیقی ست درشکایت من
اگر چه خواستنت شر شده است،می ارزد

که باتو خیر نبوده است اصل نیّت من

۴ فیلم پیش از نوروز روانه اکران می شوند
دبیر شــورای صنفی نمایش از برنامه ریزی برای اکران چهار فیلم سینمایی، پس از جشنواره 

فیلم فجر و در ماه های بهمن و اسفند خبر داد.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از ایسنا، مرتضی شایسته درباره جزئیات جلسه روز 
گذشته شورای صنفی نمایش با تشکر از دست اندرکاران سینمای ایران و جشنواره فجر برای 
رعایت پروتکل ها و برپایی این رویداد ســینمایی گفت: با توجه به شــرایطی که برای اکران 
فیلم ها در زمان جشنواره  فجر وجود داشت، ما نیز این روند را از این پس ادامه می دهیم و دو 
فیلم »شــنای پروانه« به کارگردانی محمد کارت و »آنجا هم باران می بارد« به کارگردانی 
نادر طریقت از 23 بهمن ماه اکران می شــوند.او افــزود: همچنین فیلم »لاله« به کارگردانی 
اســدالله نیک نژاد از 29 بهمن و فیلم »آن شب « کورش آهاری از 6 اسفند ماه روانه اکران 
خواهد شد.وی اضافه کرد: سینماها همچنان بر رعایت پروتکل ها تاکید دارند و تمهیداتی که 

برای تضمین فروش سینماها در نظر گرفته شده بود تا آخر اسفندماه همچنان برقرار است.
او درباره برنامه ریزی برای اکران نوروزی ســال جدید هم گفت که در این باره هفته آینده 

تصمیم گیری خواهد شد.

بازیگر و کارگردان پیشکسوت تئاتر و سینما 
درگذشت

حمید صفایی بازیگر، کارگردان و نمایشــنامه نویس پیکسوت عرصه تئاتر، سینما و تلویزیون 
صبح روز دوشنبه )20 بهمن ماه( در سن 6۷ سالگی در اثر سکته قلبی درگذشت.

به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از ایرنا، حمید صفایی نمایشنامه نویس، کارگردان 
و بازیگر متولد  1333 بود که فعالیت هنری خود را از اواســط دهه 50 در تئاتر آغاز کرد. او 
بازیگر و عضو گروه تئاتر »کوچ« به سرپرســتی بهزاد فراهانی بود و در بیشــتر نمایش هایی 
که این کارگردان روی صحنه برد، بازی کرد.بر اســاس این گزارش و به نقل از ستاد حبری 
جشنواره سی ونهم تئاتر فجر، از جمله فعالیت های او در عرصه بازیگری می توان به بازی در 
نمایش هایی مانند »مطرب«، »مریم و مرداویج«، »عروس«، »معدن« اشــاره کرد. زنده نام 
صفایی نمایش هایی مانند »کلووی«، »سلیمانی نبی«، »عروس صفه«، »خانه زیبای عشق« 
و ... را بــه عنوان کارگردان روی صحنه برد.بازی در ســریال هایی همچون »طالب«، »آینه 
عبرت«، »حماسه آرد«، »نفت پر« و فیلم سینمایی »آرایش مرگ« از دیگر فعالیت های این 

هنرمند فقید به شمار می آید.

کافه شعر

خبر
آغازثبتنامکتابفروشاندرطرحزمستانهکتابازهفتهآینده منعترامپازعضویتدر»انجمنبازیگرانآمریکا«

فیلمیبابازیشهابحسینیدرجشنوارهبرلین

ثبت نام کتابفروشــان سراسر کشــور برای شرکت در طرح 
»زمســتانه کتــاب« از هفته آینده آغاز می شــود و معاونت 
فرهنگی وزارت فرهنگ و ارشــاد اســلامی بــه این ترتیب 
چهارمین طرح فصلی فروش کتاب را در سال 1399 برگزار 

می کند.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از روابط عمومی 
خانه کتاب و ادبیات ایران، با توجه به جایگاه کتابفروشان به 
عنوان یکی از موثرترین حلقه های زنجیره نشــر و ضرورت 
حمایت از کتابفروشــان و به دنبال آن تقویت صنعت نشــر 
کشــور، خانه کتاب و ادبیات ایران بــا حمایت معاونت امور 
فرهنگی وزارت فرهنگ و ارشــاد اســلامی، چهارمین طرح 
فصلی حمایت از کتابفروشی ها در سال 1399 را در اسفندماه 

سال جاری برگزار می کند. 
فراخوان  ثبت نـام کتابفروشان سراسر کشور برای شرکت در 
طرح »زمســتانه کتاب« هفته آینده منتشر و جزئیات بیشتر 

اطلاع رسانی خواهد شد.
وزارت فرهنــگ و ارشــاد اســلامی از ســال 1394 برای 
هدفمندکردن یارانه نشــر طرح های فصلی فروش کتاب را 

آغاز کرد؛ در این طرح ها کتابفروشــی هــا می توانند روی 
فروش کتاب به خریداران تخفیف بدهند و مبلغ تخفیف داده 
شده را از وزارت خانه دریافت کنند. در این طرح ها که با نام 
طرح های فروش فصلی مشــهور شده اند، کتابفروشی هایی 
که شرایط لازم را داشــته باشند، پس از ثبت نام، می توانند 
کتاب های خود را که با شــرایط تعیین شده مطابقت داشته 
باشــند به خریداران بفروشــند. پاییزه کتاب 99، پانزدهمین 
دوره از طرح هــای فصلی فروش کتــاب، با هدف حمایت از 

کتابفروشان در آبان ماه برگزار شد.

پس از استعفای هفته گذشــته »دونالد ترامپ« از »انجمن 
بازیگران آمریکا«، او برای همیشه از عضویت در این انجمن 

محروم شد.
بــه گزارش روزنامــه »صبح امــروز« و به نقــل از پایگاه 
اطلاع رســانی ورایتی، پس از اســتعفای روز پنجشنبه )16 
بهمن 99( دونالد ترامپ سکاندار سابق کاخ سفید از عضویت 
در انجمن بازیگران آمریکا )SAG-AFTRA(، متولیان این 
انجمن با تصویب قطعنامه ای او را برای همیشــه از پیوستن 

دوباره به تشکیلاتشان منع کردند.
انجمن بازیگران آمریکا روز یکشنبه طی یک ویدئوکنفرانس 
از تصمیم خود در این باره خبر داد و در بیانیه ای از خصومت 
و ســتیز ترامپ با روزنامه نگاران عضــو و بی اعتنایی وی به 
ارزش هــا و اصل همبســتگی انجمن به عنــوان دلیل این 
تصمیــم یاد کرد.گابریل کارتریس رئیــس انجمن بازیگران 
آمریکا در این باره می گوید: منــع دونالد ترامپ از عضویت 
دوبــاره در انجمن بازیگران یک حرکت نمادین اســت. این 
اقدام، بیانیه ای قاطع اســت در این خصــوص که تهدید یا 
تحریک و تشــویق به آسیب رساندن به اعضایمان را تحمل 

نخواهیم کرد. حمله به یک عضو، حمله به همه اعضاست.  
انجمن بازیگران آمریکا اولین بار اواسط ماه ژانویه )دی 99( 
در واکنــش به حمله جنجالی طرفــداران افراطی ترامپ به 
ســاختمان کنگره، از احضار وی به کمیته انضباطی خبر داد 
اما قبل از آن که این انجمن بتواند رسما ترامپ را اخراج کند، 
وی شــخصا از عضویت در این اتحادیه انصراف داد و گفت 
انجمن بازیگران هیچ قدمی برایش برنداشــته است. متولیان 
انجمن بازیگران نیز در واکنش به این اســتعفا با بی تفاوتی 

محض گفتند: متشکریم.

جشنواره بین المللی فیلم برلین فهرست فیلم های بخش  
»نسل« این رویداد سینمایی را معرفی کرد.

به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از هنر آنلاین، 
بخش  »نســل« جشنواره برلین امسال میزبان 15 فیلم 
از 1۷ کشــور جهان خواهد بود و در دسته »kplus« که 
مختص فیلم های مربوط به کودکان بالای چهار ســال 
است. »اولین برف« ســاخته حامی رمضان )فنلاند( با 

بازی شهاب حسینی و شبنم قربانی حضور دارد.
این فیلــم را حامی رمضان ســینماگر ایرانی-فنلاندی 
با ســرمایه گذاری یک کمپانی فنلاندی ســاخته که تا 
حدودی الهام گرفته از تجارب شخصی حامی رمضان در 

زمان ورود به کشور فنلاند در سال 1990 میلادی است.
داستان فیلم درباره زندگی پسربچه ای 13 ساله در یکی 
از روستاهای فنلاند است که زندگی اش با عدم پذیرش 

درخواست پناهندگی خانواده اش دگرگون می شود.
»لوبیاها« به کارگردانی »تریســی دیر« )کانادا(،  »لکه 
تابســتان« ساخته  »هان شــوئی« )چین(، »تعطیلات 
کوتاه« بــه کارگردانــی »جونگ چاک یــوک« )کره 
جنوبی(،  »آخرین روزهای دریا« ساخته »ونیس آتینزا« 
)تایوان، فیلیپین(،  »ماموریــت اولجا فانگ« از »باربرا 
کروننبــرگ« )آلمان، لوکزامبورگ و لهســتان(،  »نلی 
راپ- مامور هیولا« ساخته »آماندا آدولفسون« )سوئد( 

و »مدرســه ای در کرو هوئسا« ســاخته »بتانیا کاپاتو« 
)آرژانتین( به نمایش گذاشــته در این بخش از جشنواره 

برلین هستند.
در دســته«14plus« که ویژه فیلم هایی برای نوجوانان 
بالای 14 سال است، »کریپتوزو« ساخته  »داش شاو« 
)آمریکا(،  »مبارز« ســاخته  »یرو یون« )کره جنوبی(،  
»از دریــای وحشــی« بــه کارگردانــی  »ردبین پتر« 
)دانمارک(،  »خانواده« ساخته »فرد بایلیف« )سوئیس(،  
»بچه نینجا« بــه کارگردانی  »یانگویلد فیکل« )نروژ(،  
»استاپ-زمیلا« ساخته »کاترینا گورنوستای« )اوکراین( 
و  »قلعه های ســفید« ســاخته »ایگور دژاکا« )کانادا و 

بوسنی و هرزگوین( به روی پرده می روند.
امســال تعداد فیلم های بخش نســل جشــنواره برلین 
کاهــش یافته و ســینمای ایران نیــز در این بخش از 

جشنواره نماینده ای ندارد. 
هفتاد و یکمین جشــنواره فیلم برلین امســال طی دو 
مرحله برگزار خواهد شد و اول تا پنجم مارس )11 تا 15 
اسفند( و به صورت مجازی میزبان رویدادهای مرتبط با 
صنعت سینما خواهد بود و یک نسخه ویژه جشنواره نیز 
از 9 تا 20 ژوئن )9 تا 19 خرداد( با نمایش آثار به صورت 
حضوری برای تماشــاگران برگزار خواهد شد و برندگان 

بخش های مختلف جشنواره نیز معرفی می شوند. 

گزارشی از ششمین روز هجدهمین جشنواره فیلم فجر مشهد؛

 صندلی های پرُ و خالی!
شــش روز از جشــنواره 

ی
غر

اص
م 

ری
م
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فیلــم فجــر مشــهد 
هرچنــد  گذشــت. 
بخاطر شــرایط ویژه 
ســال جــاری، لابی 
ماننــد  بــه  ســینماها 
هیاهو  گذشته،  سال های 
ازدحــام  و  هیجــان  و 
و  نداشت  را  همیشــگی 
داخــل ســالن ها نیز به 
ظرفیت  رعایــت  خاطر 
سی درصدی، جمعیت زیادی نبود، اما بازهم 
این صنعت مخاطبان خود را داشت و حتی 
فیلم هایی همچون ابلق، مصلحت، بی همه 
چیز و شیشلیک توانست ظرفیت پیش بینی 
شده در سالن ها را تکمیل کند. همچنین در 
حاشیه برگزاری ششــمین روز از جشنواره، 
مســتند »از فرش تا عرش« ساخته انجمن 
ســینمای جوان خراسان رضوی در پردیس 
سینمایی هویزه با حضور مدیر کل فرهنگ 
و ارشــاد اسلامی خراســان رضوی، رییس 
سازمان علمی فرهنگی آستان قدس رضوی 

و همچنین شهردار مشهد رونمایی شد.
مستندی که بسترساز الگوهای فرهنگی 

و اجتماعی است
در مراســم رونمایی و اکران مســتند کوتاه 
»از فرش تــا عرش« مدیــر کل فرهنگ 
و ارشــاد اسلامی خراســان رضوی گفت: 
این مســتند اثری از انجمن سینمای جوان 
خراسان رضوی اســت که بخش کوچکی 
از آموزه های زندگی مرحوم »شــیخ محمد 
واله کاشــمری« را برای جوانان به نمایش 

می گذارد.
جعفر مروارید افزود: مرحوم واله یک استاد 
اخلاق، ســخنران و زاهد بــود اما زهد وی 
از نوع انزوا نبود، بلکه زهد اجتماعی همراه 
با مشارکت فعال در گفتمان های فرهنگی، 
اجتماعی، سیاســی و تربیت بخشی نسلی 
بــود که بعدها به عنــوان جوانان انقلاب و 
تاثیرگذاران فرهنگ انقلاب اسلامی شناخته 

شدند.
وی خاطر نشــان کرد: تولید چنین مستندی 
بسترســاز معرفــی الگوهــای فرهنگی و 
اجتماعی اســتان و تثبیــت فرهنگ جوان 
انقلابی کــه مورد تاکید رهبر معظم انقلاب 

است، می باشد.
تلاش شهرداری حمایت از سینماگران 

جوان است
شــهردار مشــهد نیز در ادامه این مراســم 
با اشــاره به اینکــه » امیدواریــم بتوانیم 
نقش خودمان را در این حــوزه ایفا کنیم« 
گفــت: گرچه تلاش شــهرداری حمایت از 
سینماگران جوان اســت اما حق مطلب ادا 
نشده است و شهرداری باید در ایفای نقش 

خود در این زمینه تلاش کند.
محمدرضــا کلایــی مهمتریــن وظیفــه 
شــهرداری در حــوزه ســینما را حمایت از 
فیلمسازان جوان ذکر و بیان کرد: فرایندهای 
لازم برای تربیت فیلمسازان در راستای ارائه 
فراورده مناســب هدف ما است و امیدوارم 

این فعالیت ها نتایج مناسبی داشته باشد.
وی حمایت شهرداری، آستان قدس رضوی 
و ســایر نهادهای عمومــی از فعالیت های 
هنری را وظیفه آنها در قبال فرهنگ و هنر 

شهر دانست.
نسل جدید ما نیازمند شناخت این افراد 

است
رییس سازمان علمی، فرهنگی آستان قدس 
رضوی نیز با بیان اینکه » درمســتندهایی 
ماننــد »از فرش تا عــرش« گرچه معرفی 
شــخصیت ها با بهره گرفتن از ابزار هنری 
اســت اما ریشــه قرآنی دارند« مطرح کرد: 
ما وظیفه داریم کســانی را کــه در هدایت 
جامعه، پیشرفت و ارتقای مردم و ملت نقش 
آفرین بودند گرامی بداریم و ساخت اینگونه 

مستندها نیز به همین علت است.
حجت الاسلام محمدحســن مهدوی مهر 
افــزود: همانطــور که در مســتند فرش تا 
عرش به آن پرداخته شده است، مرحوم واله 
شــخصیتی خالی از هوا و هوس و تعلقات 

دنیــوی بود، دلبســتگی و علاقه خاصی به 
کتب حدیثی اهل بیت داشــت و از حساس 
تریــن و بهتریــن فرصتهای پیــش آمده، 
بهترین اســتفاده را می کــرد و از آن برای 

رسالتی که بردوش داشت بهره می گرفت.
وی افزود: نســل جدید ما نیازمند شــناخت 
افرادی مانند مرحوم واله هســتند که برای 
هیچ کســی جز خدا عمر و وقتشان را هدیه 
نمی کردند و سعی شان این بود که انسان ها 

را تربیت کنند.
معرفی عوامل »از فرش تا عرش«

محمدرضا محمدی، معــاون امور هنری و 
سینمایی اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی 
خراســان رضوی نیز ضمن اشاره به عوامل 
فیلم گفــت: این فیلم مســتند پرتره ای از 
زندگی عالم وارســته و از اساتید علم اخلاق 
حوزه علمیه خراسان است که به نویسندگی 
هــادی نوروزیــان و کارگردانی محســن 
نارنجانی است و مدیریت تولید آن را مهرداد 
حدادیان بر عهده داشــته است. تهیه کننده 
و مجری طرح  نیز انجمن سینمای جوانان 

دفتر مشهد و مهرداد حدادیان هستند.
آنچه در ششمین روز جشنواره گذشت؛

شــایان ذکر است روز گذشــته در ششمین 
روز از هجدهمیــن دوره جشــنواره فجــر 
مشــهد، چهار فیلم در 6 سینمای مشهد در 
دو ســانس به نمایش درآمد که شامل فیلم 
های« گیج گاه« ســاخته عــادل تبریزی و 
»تی تی »ســاخته آیدا پناهنده در ســانس 
های 15 و 18 ســینماهای هویزه، سیمرغ، 
آفریقا، ویلاژ توریســت و گلشن به نمایش 
بود. همچنین ســینما اطلس مشهد 2 فیلم 
مهدویان  حسین  محمد  »شیشلیک«ساخته 
و »روشن« ساخته روح الله حجازی را در دو 

سئانس 15 و 18 به نمایش گذاشت.
»تی تی«

ایــن فیلم بــه کارگردانــی و تهیه کنندگی 
آیدا پناهنده اســت و پس از »اســرافیل« و 
»ناهیــد«، ســومین اثر ســینمایی  بلند او 
به شــمار می آیــد و پس از حضــور در چند 

جشــنواره خارجی، این بار در جشنواره فیلم 
فجر حاضر است.

»تی تی« یک درام تخیلی است که داستان 
یــک فیزیکدان جــوان را روایــت می کند 
کــه در حال تهیه پایان نامــه اش با موضوع 
سیاه چاله ها و پایان جهان است. در این فیلم 
چهره های شاخصی همچون، هوتن شکیبا، 
الناز شاکردوست، پارســا پیروزفر به همراه 
بازیگران جوان دیگری ایفای نقش کرده اند.
در خلاصــه این فیلم آمده اســت: ابراهیم، 
استاد فیزیک دانشگاه در آستانه مرگ با زنی 
روستایی آشنا می شود به طوری که زندگی و 

مرگ ابراهیم را از نو معنا می کند.
»گیج گاه«

فیلم »گیــج گاه« اولین اثر عــادل تبریزی 
است که پیش از این سال ها در مقام دستیار 
کارگردان فعالیت داشته اما امسال در قالب 
کارگردان یک اثر کمدی در جشــنواره فیلم 

فجر حضور یافته  است.
کمدی » تــی تی« با نگاهــی متفاوت به 
و  نوســتالژی های »دهه 60« می پــردازد 
بازیگرانــی همچــون حامد بهــداد، باران 
کوثری، جمشــید هاشــم پور، امیرحســین 
رســتمی، بهرنگ علوی، بیژن بنفشه خواه و 
فرهاد آئیش در این اثر نقش آفرینی می کنند.

در خلاصه این فیلم آمده اســت: »گیج گاه« 
فیلم نوستالژیک نیست؛ درباره حالیست که 

دیگر نیست.
با  همکاری هایی  ســال ها  تبریــزی  عادل 
داریوش مهرجویی و مســعود کیمیایی را از 
ســر گذرانده  است و تجربه این همکاری به 
کارگردانی این اثر ختم می شــود. ارســلان 
امیری و عادل تبریزی نویسندگان این فیلم 
هستند و حنیف سروری و میرولی الله مدنی 

تهیه کنندگی این اثر را بر عهده دارند.
 »شیشلیک«

»شیشــلیک« اثــر جدیــد محمدحســین 
مهدویــان اســت کــه پیش تــر فیلم های 
»ایســتاده در غبار«، »ماجــرای نیمروز«، 
»لاتــاری«، »ماجرای نیمــروز: رد خون« 

و »درخت گردو« را ســاخته بود. برخلاف 
این آثار، شیشــلیک کمدی و به نویسندگی 
امیرمهدی ژوله اســت. پژمان جمشــیدی، 
ژاله صامتی، مه لقا باقری، جمشید هاشم پور، 
عباس جمشیدی فر و وحید رهبانی از دیگر 

بازیگران این فیلم هستند.
این فیلم درباره یک شهرک کارگری است 
که ســاکنان آن همگی در یــک کارخانه 
مشغول به کارند و تحت آموزه های مدیر، به 
تلاش مضاعف و قناعت در زندگی و ساختن 
با دســتمزد بخور و نمیر عادت کرده اند، اما 
همــه چیز وقتی به هم می ریــزد که فرزند 
کوچک یکی از کارگرها هوس شیشلیک به 
ســرش می زند و این خواسته کل شهرک را 
تحت تاثیر قرار می دهد. حضور رضا عطاران 
بــه عنوان نقش اول، یکی از نکات جذاب و 

مهم »شیشلیک« است.
»روشن«

 روح الله حجازی، پس از ســه سال، با فیلم 
»روشن« در جشنواره فجر حاضر شد. فیلمی 
که برخلاف دیگر ســاخته های او از ترکیب 
جالبی در گروه بازیگــران بهره می برد و از 
جمله آنها می توان به رضا عطاران، سیامک 
بهرامی، مهدی حسینی نیا،  انصاری، ســارا 
مســعود میرطاهری و محمــد، ولی زادگان 

اشاره کرد.
»روشــن« در ادامه دغدغه هــای اجتماعی 
حجازی روایت شــده و بازیگــران فیلم، با 
نگاهی بــه فضای کمیــک، در نقش هایی 

اجتماعی محک زده شده اند. 
ایــن فیلم داســتان یــک مرد میانســال 
عشــق بازیگری اســت که نمی تواند خانه 
ثبت نامی اش را بگیرد و در آستانه فروپاشی 
همه چیز، تصمیم می گیرد نقشــش را بازی 

کند.
شــایان ذکر است هجدهمین جشنواره فیلم 
فجر مشــهد با اکران 16 فیلم، از 15 بهمن 
ماه در پنج ســینمای هویزه، آفریقا، گلشن، 
ســیمرغ و اطلس آغاز شــده است و تا 22 

بهمن ادامه دارد.
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معاون گردشگری استان اعلام کرد

تکذیب توزیع گوشت آلوده در هتل های مشهد 
معــاون گردشــگری اداره  کل میراث فرهنگی، 
گردشگری و صنایع دستی خراسان رضوی در پی 
انتشــار کلیپی با موضوع توزیع گوشت های آلوده 
در هتل های مشهد گفت: هیچ گوشت آلوده ای در 
هتل های مشهد توزیع نشده است و کلیپ پخش 
شده مربوط به دو ســال قبل است که مدیرکل 
وقت تعزیرات حکومتی استان درباره گوشت های 
غیربهداشتی صحبت کرده بود.یوسف بیدخوری با 

بیان این مطلب افزود: حدود دو سال قبل شایعاتی مبنی بر توزیع گوشت آلوده در برخی هتل های 
مشهد منتشر شد که همان زمان تکذیب شد.وی درباره اظهارات فردی با عنوان مدیرکل تعزیرات 
حکومتی خراســان رضوی در این فیلم نیز اظهار کرد: حضور ایشان در کلیپ نشان می دهد که 
کلیپ منتشر شده مربوط به مدت ها قبل است و در حال حاضر این فرد در این جایگاه قرار ندارد.
معاون اداره  کل میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دستی خراسان رضوی، در رابطه با شرایط 
فعلی هتل ها و مراکز اقامتی خراســان رضوی عنوان کرد: پروتکل های ســفر هوشمند و سفر 
مســئولانه در همه مراکز اقامتی استان رعایت می شــود و هیچ مشکلی برای اقامت و پذیرایی 
شایسته زائران در مشــهد وجود ندارد.بر اســاس اعلام روابط عمومی اداره کل میراث فرهنگی، 
گردشگری و صنایع دســتی خراسان رضوی، بیدخوری ادامه داد: هر از چند گاهی خبرهای این 
گونه در فضای مجازی منتشر می شود که به نظر، تخریب فضای گردشگری و زیارت در مشهد 
را هدف قرار داده و گرنه در رعایت شــرایط و پروتکل های بهداشتی مراکز اقامتی هیچ مشکلی 

وجود ندارد.

تداوم مشکلات مردم را فرسوده می کند 
نایب رییس شورای اسلامی شهر مشهد گفت: اگر 
مســائل و مشکلات رفع نشود مردم فرسوده می 
شــوند و طراوت و شادابی و امید نیز کاهش پیدا 
می کند.به گزارش صبح امروز حمیدرضا موحدی 
زاده در صد و بیســتمین جلسه علنی شورا، اظهار 
کرد: با توجه به اینکه 42 سال از پیروزی انقلاب 
می گذرد باید به این امر توجه داشــته باشیم که 
در ســال های پیش  رو مخصوصا 1400 دولت با 

چه چالش هایی روبه رو خواهد شد و راه های برون رفت چه می تواند باشد؟وی ادامه داد: یکی 
از این چالش ها گسســت نسلی است؛ نســلی که امروز اکثریت جامعه ما را تشکیل داده بعد از 
انقلاب متولد شــدند.نایب رییس شورای اسلامی شهر مشهد بیان کرد: این گسست نسلی اگر 
ادامه پیدا کند و راهکاری پیش بینی نشود؛ به گسل هایی تبدیل می شود که زیان آور بوده و این 
خطر و زیان برای نسل انقلاب کننده و کسانی که دل در گرو این نظام دارند، مشکل ساز است.
موحدی زاده تصریح کرد: راهکار اصلی برای برون رفت این است که ما با این جوانان به گفت 
و گو بپردازیم و پای صحبت آن ها بشنیم.نایب رییس شورای اسلامی شهر مشهد ادامه داد: اگر 
مسائل و مشکلات رفع نشود مردم فرسوده می شوند و طراوت و شادابی و امید نیز کاهش پیدا 
می کند.موحدی زاده با اشاره به لزوم وجود راه های قانونی برای بروز اعتراض عنوان کرد: درجه 
نارضایتی مردم تاحدی می تواند طبیعی باشد، مشکلات انباشته شده و مانند یک زخم سرباز می 

زند. اگر مردم اعتراضی دارند باید طبق قانون بوده و مختل مبانی اسلام نباشد.

اجرای عملیات تراش و روکش آسفالت 
خیابان کوهسنگی

شهردار منطقه هشت از عملیات تراش و روکش آسفالت 
خیابان کوهسنگی از ابتدای پارک کوهسنگی تا میدان 
شریعتی خبرداد.به گزارش صبح امروز، حسین عبد الله 
زاده با بیان این خبر اظهار کرد: عملیات تراش و روکش 
آسفالت حدود 50 هزار متر مربع از معابر منطقه حدفاصل 
پارک کوهسنگی تا میدان شریعتی با هدف افزایش رفاه 
شهروندان و مناسب  سازی محیط شهری با صرف پنج 

هزار و 200 تن آســفالت انجام شده اســت.وی افزود: اجرای برنامه  های عمرانی و خدماتی اعم از تراش و 
روکش آسفالت معابر، ترمیم نوارهای حفاری، رفع نقاط آبگیر، هم سطح سازی دریچه ها و... از اولویت های 

اجرایی منطقه بوده است که پس از شناسایی این نقاط، عملیات عمرانی، اجرایی می شود.

احداث ۱5 ایستگاه اتوبوس در منطقه 5 
شهردار منطقه پنج مشهد از احداث 15ایستگاه اتوبوس با سایبان در این منطقه خبرداد.

به گزارش صبح امروز، میلاد مرادنیا با بیان این مطلب، اظهار کرد: 15 ایستگاه اتوبوس با اعتباری 
هفت میلیارد و 500 میلیون ریالی در خیابان های اســماعیل پور 4،6 و13، ولایت۷ و 9، مفتح 
شــرقی6 و... در حال اجرا اســت.وی ادامه داد: با اجرای این طرح رفاه حال اهالی و ساکنان این 
شــهرک در استفاده از وســایل حمل و نقل عمومی فراهم شده و محل انتظار در ایستگاه  های 

اتوبوس مناسب  سازی می شود.
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مدیر عامل سازمان اتوبوسرانی مشهد گفت: پایانه شهید جوان در پاسخ به مطالبه چندین 
ساله شهروندان مشهد به منظور کاهش ترافیک بولوارهای فلسطین و شهید منتظری 

احداث شده و از سه شنبه 21بهمن ماه آغاز به کار کرد.
به گزارش صبح امروز، سعید حسینقلی زاده مقدم در خصوص ایجاد پایانه های متمرکز، 
گفت: روان ســازی ترافیک شــهری، امکان برنامه ریزی و نظارت دقیق جهت اعزام 
ناوگان، ایجاد امکانات رفاهی، سرویس دهی متمرکز در ایام مناسبتی و خاص در سال 

و نظارت تصویری بر خطوط )آنلاین( از جمله مزایای بهره برداری از این پایانه است.
وی افزود: 9 خط با 145 دستگاه اتوبوس در حاشیه بولوارهای فلسطین و شهید منتظری 
در محل پر تردد، توقف داشتند که این امر در کنار ایجاد ترافیک سنگین، ایجاد آلودگی 

صوتی را نیز به دنبال داشت، به همین منظور این پایانه در میدان شهید جوان با هماهنگی آستان قدس رضوی جهت افزایش سطح 
رضایتمندی شهروندان به بهره برداری رسید.حسینقلی زاده مقدم ادامه داد: این پایانه با مساحت چهار هزار و 800 متر مربع و اعتبار 
۷5 میلیار ریال با ظرفیت خدمات رسانی 9 خط ایجاد شده است.وی گفت: با هدف فراهم ساختن انتخاب مسیر مناسب به منظور 
تردد شــهروندان به نقاط مختلف شهر خطوط15-26- 28.1- 3۷.1-42 و 81 از بولوار های فلسطین و شهید منتظری به پایانه 

شهید جوان امتداد مسیر یافته و انتهای خطوط 89، 91 و 98 نیز به این پایانه منتقل شده است.

تفاهم نامه همکاری بین شرکت ارتباطات سیار ایران ) همراه اول( و شهرداری مشهد با 
حضور شهردار مشهد منعقد شد. به گزارش صبح امروز، تفاهم نامه همکاری بین شرکت 
ارتباطات سیار ایران ) همراه اول( و شهرداری مشهد در زمینه توسعه خدمات دیجیتال 

و زیست بوم نوآوری شهری و راهکار شهر هوشمند منعقد شد.
در راستای تحقق سند چشم انداز بیســت ساله، ساماندهی و برنامه ریزی روال ایجاد 
شهری زیست پذیر و یکپارچه در دستور کار قرار گرفت تا در کنار عرصه خدمات متنوع، 
روزآمد، بهینه و یکپارچه، اهداف دیگری نظیر کاهش ســفرهای غیر ضروری، بهینه 
ســازی مصرف انرژی و ایجاد فرصت های جدید نوآورانه و کســب و کارهای نوین، 
افزایش بهره وری، توســعه پایدار و مدیریت شهری متناسب با زیست بوم اجتماعی، 

اقتصادی و فرهنگی شهر مشهد را محقق کند.
از جمله اهداف این تفاهم نامه می توان به به کارگیری ظرفیت های شهرداری مشهد و همراه اول در جهت حرکت به سوی توسعه 
زیست بوم نوآوری شهری و راهکار های شهر هوشمند در شهر مشهد به عنوان » مشهد، شهر هوشمند، شهر امید و زندگی« و 
ایجاد فضای مناســب در شهر مشهد در قالب پارک سرویس های دیجیتال جهت نمایش توانمندی های راهکارهای دیجیتال و 

هوشمند سازی همراه اول اشاره کرد.

بهره برداری از پایانه شهید جوان امضای تفاهم نامه همکاری بین شرکت ارتباطات سیار ایران ) همراه اول( و شهرداری مشهد 

هم زمان با دهه فجر با حضور شهردار مشهد انجام شد:

بهره برداری از پروژه بازگشایی مسیرکوشش به خلج 
طی مراســمی همزمان به دهه مبارک فجر، 
پروژه بازگشایی مسیرکوشش به خلج به طول 
2 کیلومتر و عرض 45 متر با هزینه ای بیش از 

51 میلیارد تومان به بهره برداری رسید.
به گزارش صبح امروز شــهردار مشهد با اشاره 
به اهمیت محله سیدی برای مدیریت شهری 
گفت: با توجه به این موضوع شــهردار منطقه 
هفت سرعت اجرای پروژه های محرک منطقه 
ســیدی که از سوی دفتر تســهیل گری این 
منطقه تعریف شده است را مورد توجه قراردهد.

محمد رضا کلائی روز گذشته در مراسم افتتاح 
پروژه بازگشــایی مسیر کوشــش- خلج که با 
حضور رییس و جمعی از اعضای شورای شهر و 
مدیران شهری برگزار شد، افزود: اجرای پروژه 
بازگشایی مسیر کوشش-خلج یکی از خواسته 
های مردم بود که امروز شــاهد بهره برداری از 

آن هستیم.
وی اضافه کرد: یکــی از موضوعاتی که برآن 
تاکید داشتیم تسهیل دستری مردم به منطقه 
گردشــگری هفت حوض و استفاده از طبیعت 
این منطقه و همچنین رفع مشکلات ترافیکی 

بود که با افتتاح این پروژه محقق شده است.
کلائی با بیان اینکه باید تلاش کنیم تا امکانات 
و زیرساخت های مورد نیاز برای حضور مردم در 
منطقه گردشگری هفت حوض را محیا کنیم، 
اظهارکرد: هفت حوض باید به یک سایت نمونه 
کوهنوردی و ســنگ نوردی در کشور تبدیل 
شود و مدیریت شهری به صورت کامل از این 

موضوع حمایت خواهد کرد.
وی تصریح کرد: از اقدامات شــهرداری منطقه 

هفت تشــکر می کنم و به شهردار این منطقه 
توصیــه می کنم با توجه بــه اینکه که محله 
سیدی برای مدیریت شهری اهمیت دارد نکاتی 
را که دفتر تســهیل گری ایــن محله در قالب 
محلات هدف بازآفرینی برای ســیدی تعریف 

کرده است مورد توجه ویژه قراردهند.
شهردارمشــهد با اشــاره به اینکه پروژه های 
محرک محله ســیدی باید به سرعت اجرایی 
شــود، گفت: یکی از این پروژه های محرک 
بازگشایی مسیر کوشش به خلج است که امروز 
به بهره برداری رســید و اکنون زمان آن است 
که پروژه های مکمل آن نیزاجرایی شــود که 
اعتبارت مورد نیاز آن در بودجه دیده شده است.

وی با تشــکر از شــرکت بتن ماشین رضوی 
دراتمام پروژه بازگشایی مسیرکوشش به خلج 
شــش ماه زودتر از زمان برنامه ریزی شــده، 
اضافه کرد: از این شرکت می خواهیم که پروژه 
مسیرمصلی شرقی و تقاطع غیر همسطح شهید 
حریری را نیز که هفته پیش آغاز شد ظرف 5ماه 

آماده بهره برداری کنند.
وی افــزود: یکــی از برنامه هــای ما افزایش 
ورودی های شــهر مشــهد به ویژه در مسیر 
ورودی مشــهد از ســمت نیشــابور است؛ لذا 
اقدامات لازم برای اجرایی شدن آن انجام شود.

کلائــی درادامــه گفــت: این موضــوع را به 
همکارانم یادآور می شوم که تمام توفیقاتی را 
که در اجرای کارها داریم تنها با توجه و عنایت 
خاص حضرت رضا)ع( است و اگر این توجه و 
عنایت نبود این توفیقات محقق نمی شد که از 
بابت توجهات حضرتش برای انجام کارها خدا 

را شاکر هستیم.
سعی شورای پنجم این بوده تا خواست و 

مطالبه مردم، محور کارها باشد
هم چنین نایب رئیس کمیســیون اقتصادی، 
سرمایه گذاری و مشــارکت های شورای شهر 
مشهد در این مراسم گفت: شورای شهر مشهد 
که برخاسته از رای قاطع و چشمگیر مردم بوده، 
ســعی کرده محور کارها و اقدامــات را برپایه 

خواست و انتظارات مردمی بگذارد.
احمد نوروزی افزود: ســاخت و بازگشایی این 
مســیر پس از نشست صمیمی اعضای کمیته 
نظارتــی با ســاکنان این محــدوده در برنامه 
مدیریت شهری مشــهد قرار گرفت و اکنون 
بسیار خرســندیم که شــاهد به ثمر نشستن 
پروژه و پاسخگویی به نیاز چندساله شهروندان 

هستیم.
وی با بیان اینکه از ابتــدا به دنبال این بودیم 
که محور کارهــا خواســت و مطالبات مردم 
باشد، اظهارکرد: برهمین اساس شورای پنجم 
شــهر مشــهد برای قانونمند کردن ساخت و 
اجرای پروژه های شــهری براساس مطالبات 
مردم تلاش و براســاس همین رویکرد، دفاتر 

تسهیلگری را راه اندازی کرد.
نوروزی تصریــح کرد: این دفاتر تهیه ســند 
توسعه محلات هدف بازآفرینی را در تعامل با 
مردم پیگیــری می کنند و 5 درصد از اعتبارات 
عمرانی نیز با نظر ساکنان همین محلات هزینه 

می شود.
وی ادامه داد : علاوه بر این 5 درصد از اعتبارات 
عمرانی نیز براساس مطالبه سنجی مردمی و با 

نظر شورای اجتماعی محلات هزینه می شود.
نایب رییس کمیسیون اقتصادی، سرمایه گذاری 
و مشارکت های شورای شهر مشهد با اشاره به 
اینکه رویکرد شورای پنجم، توجه حداکثری به 
خواســت و مطالبات مردمی است، اظهارکرد: 
حجم پروژه های عمرانی فعال در ســطح شهر 
اعم از بوم پارک، رودپارک، تقاطع 4ســطحی 
آزادگان، تقاطع غیرهمسطح مصلی و ... که به 
صورت هم زمان درحال اجرا هســتند، بی نظیر 
اســت که از این بابت از مجموعه شــهرداری 

مشهد تشکر می کنم.
وی در ادامه گفت: مدیریت شــهری و شورای 
پنجم، در روزهای نخســت فعالیت خود شاهد 
بدهکاری شــهرداری و تجمع پیمانکاران بود، 
حتی برای پرداخت حقوق کارمندان خود معضل 
داشــتیم ولی با همت و پشتکار معاونت مالی 
و پشــتیبانی و همچنین معاونــت اقتصادی و 
سرمایه گذاری تاکنون شاهد رشد و شکوفایی 

شهر هستیم.
کاهش تصادفات و تسهیل دسترسی 

به هفت حوض با بهره برداری از پروژه 
کوشش به خلج 

معاون عمران، حمل و نقل و ترافیک شهرداری 
مشــهد گفت: اجرای این پروژه باعث کاهش 
ترافیــک و تصادفات خیابان های کوشــش و 
قائم)عج( و همچنین اتصال این معبر به خیابان 
های خلج، قائم، بولوارنماز و دسترسی راحت تر 

به منطقه گردشگری هفت حوض خواهد شد.
خلیــل الله کاظمی افزود: بازگشــایی مســیر 
کوشــش تا خلج یکی از خواسته های چندین 

ساله ســاکنان این منطقه اســت که با هدف 
بازگشایی انتهای کوشش و اتصال آن به شریان 

اصلی شهر اردیبهشت سال 98 آغاز شد.
وی اضافه کرد: وقوع سالانه حدود 200 تصادف 
منجر به جرح، عبور روزانه 300 دستگاه اتوبوس 
و مشکل دسترسی به شریان های اصلی اجرای 

این پروژه را ضروری کرده بود.
کاظمی افزود: همچنین با توجه به کم عرض 
بودن معابــر این محــدوده و ترکیب ترافیک 
خودروهای سبک و سنگین، اتصال این محور 
افزایش ســرعت و حجم تردد و افزایش ایمنی 

این معابر را در بر خواهد داشت.
وی تصریــح کرد: برای اجــرای این پروژه به 
طــول 2 کیلومتر وعرض 45 متــر که دارای 
1600 متر مســیر ویژه دوچرخه، فضای سبز و 
مســیر پیاده رو است بیش از51 میلیارد تومان 

هزینه شده است.
کاظمــی ادامــه داد: همچنیــن در این پروژه 
190هزار متر مکعب خاکبرداری و سنگبرداری، 
98هزارمترمکعب خاکریزی، 9 هزار مترمکعب 
اساس و زیراساس، 24 هزار و 500 تن آسفالت، 
9 هزار متر مکعب بتن ریزی، 200 تن آرماتور 
،14هزارمترمربع قالب بندی و 15 هزارمتر طول 

جدول گذاری انجام شده است.
شهردارمشهد با بیان اینکه تاریخ شروع پروژه 
30 تیرماه 98 و مدت قــرارداد 25 ماه در نظر 
گرفته شــده بود، خاطرنشــان کرد: با تلاش 
و پیگیری های انجام شــده ایــن پروژه 6 ماه 
زودتر از زمانبندی درنظر گرفته شده آماده بهره 

برداری شده است.

بودجه۱۷هزارو۶۴۲میلیاردیشهرداریمشهدبهشورایشهرتقدیمشد
شــهردار مشــهد گفت: تعریف نکردن پروژه های 
جدید و اهتمــام به تکمیل پروژه های نیمه تمام با 
رعایت صرفه جویی در هزینه های عمومی مدیریت 
شهری از ویژگی های بودجه سال آینده شهرداری 

مشهد است. 
محمدرضا کلائی، امروز در صدوبیســتمین جلسه 
علنی پنجمین دوره شورای شهر مشهد در خصوص 
بودجه سال آینده شــهرداری، اظهار کرد: در سال 
پایانی برنامه میان مدت 9۷- 1400 بودجه ای را که 
به وسیله آن عمده اهداف برنامه میان مدت محقق 

خواهد شد، تقدیم می کنیم.
وی افزود: درحال حاضر مقدمات تهیه برنامه میان 
مدت بعدی برای ســال های 1400تا 1404 فراهم 
شده اســت. امیدوارم بتوانیم با تحقق برنامه میان 
مدت جاری به این باورپذیری برســیم که می   توان 
برنامه میــان مدت را تا 100درصــد محقق کرد. 
همــواره در تدوین بودجه نگاه ما به ماموریت های 
اساسی شهرداری منطبق با برنامه میان مدت بوده 
است. اکنون سال چهارم برنامه عملیاتی میان مدت 
را با مضامین راهبردی شامل حمل ونقل عمومی 
در دسترس و متصل، شهرپاک و حافظ منابع زیست 
محیطی، شهرامید با قابلیت زندگی مطلوب، شهر 
متعادل و ایمن، شــهر هوشمند و شهروندمحور و 
شــهر رقابت پذیر با درآمد پایدار برای شهروندان و 

مدیریت شهری است.
شهردار مشــهد بیان کرد: در تحقق شاخص های 
برنامه میان مدت چهارساله وضعیت مطلوبی داریم. 
لذا بخش هایی که در بودجه سال 1400 پررنگ تر 
دیده شــده بخش هایی اســت که درصد تحقق 
شاخص ها در آن ها کمرنگ تر از سایر بخش ها بوده 
اســت. زمانی که وارد بودجه شدیم با چند تهدید 
اصلی مواجه بودیم، بخشــی از تهدیدهای حاکم 
بر بودجه 1400 شــامل تبعات غیرقابل پیش بینی 

لایحه درآمدهای پایدار شهرداری ها است.
کلائی تصریح کرد: تا امروز که بودجه سال 1400 
را به شورا تقدیم می کنیم سهم ما از محل مالیات 
بر ارزش افزوده معادل سال گذشته است و عددمان 
تغییری نکــرده در حالی که می دانیم اثرات تورمی 
تا چه حد بر بودجه بار شده است. لذا نمی توانستیم 
بودجه سال آینده را بر مبنای خواسته های خودمان 

بچینیم و محافظه کاری را مد نظر قراردادیم.
وی گفت: رشد هزینه نگهداشت شهر در سال آتی 
در اثر توسعه زیرساخت های شهری، پیشی گرفتن 
نرخ رشد هزینه های جاری نسبت به نرخ رشد منابع 
شــهرداری، بی ثباتی اقتصــادی و در پیش بودن 
انتخابات در سال آینده، پیش بینی تورم فزاینده در 
سال آتی و کاهش منابع انسانی و افزایش هزینه ها 
ناشی از همه گیری ویروس کرونا نیز بخش دیگری 

از تهدیدها در تدوین بودجه سال آینده بوده است.
شهردارد مشهد افزود: ســال آینده انتخابات را در 
پیــش رو داریم و این موضوع خواه ناخواه ســایر 
فعالیت ها را تحت الشــعاع قرار خواهد داد. مدیریت 
شهری نیز یک دوره فطرت خواهد داشت و همین 
موضوعات ناخودآگاه اثربخشــی جدی را بر کسب 
منابع خواهد داشت. در کنار تهدیدات فرصت های 
تدویــن بودجه 1400 شــامل تمرکــز بر تحقق 
حداکثری بودجه ســال آینده بــا توجه به تصویب 

طرح های تفصیلی مورد توجه قرار گرفته است.
کلائی خاطرنشــان کرد: با هدف پر بودن دســت 
مدیریت شــهری در دوره ششم، باید تمهیداتی را 
در بودجــه در نظر گرفــت. از آنجایی که در ابتداء 
کار درسال 96 امکان پرداخت حقوق وجود نداشت، 
بدهی ها سنگین و خزانه خالی بود لذا این نگاه وجود 
داشت که بودجه سال آینده را به گونه ای ببندیم تا 
مدیریت شهری آینده در ابتداء کار بتواند فکر کند 
و برنامه ریزی های مناســبی را انجام داده و برنامه 

عملیاتی 1401-1404 را با روحیه بالایی ببندد.
نگاه ویژه به برش های موضوعی و موضعی 

شهر مشهد
وی ادامــه داد: موضوع دیگری که در بودجه ریزی 
به آن توجه شــده اســت، نگاه ویژه به برش های 
موضوعی و موضعی مانند بازآفرینی شهری، توس، 

شــهر همگان و... بوده است. کاهش سهم بدهی 
بانکی در مصارف شهرداری نکته مهمی است که 
باید مورد توجه قرار بگیرد تا مدیریت شهری بعدی 
که مستقر می شود دچار مشــکل نشود؛ برهمین 
اساس در اعداد و ارقام بودجه سال آینده نیز سهم 
بدهی های بانکی را در مصارف بسیار کاهش دادیم.

اولویت دهی به اتمام پروژه های نیمه تمام
کلائی خاطرنشان کرد: در بودجه سال آینده اتمام 
پروژه هــای زیرســاختی و دارای اولویت از منظر 
شورای اسلامی و شهرداری و افزایش سهم دولت 
در بازپرداخت اصل و سود اوراق مشارکت در بودجه 
مد نظر بوده است. تعریف نکردن پروژه های جدید 
و اهتمام به تکمیل پروژه های نیمه تمام با رعایت 
صرفه جویی در هزینه های عمومی مدیریت شهری 
از دیگر ویژگی های بودجه ســال آینده شهرداری 
مشهد اســت. توزیع اعتبارات بر اساس مدل های 
آماری، رویکــرد محله محوری، توزیع بهینه منابع، 
تعریف نشــدن پروژه های جدید و اهتمام به پایان 
پروژه های درحال اجرا، صرفه جویی حداکثری در 
هزینه های عمومی و... بخشی از اهداف بودجه سال 

1400 است.
تقدیم بودجه 17 هزار و ۶۴۲ میلیاردی 

شهرداری مشهد به شورای شهر
شهردار مشهد گفت: براساس موارد مذکور بودجه 

سال آینده شهرداری مشهد از حیث منابع و مصارف 
به مبلغ 1۷ هزار و 642 میلیارد تومان در نظر گرفته 
شده است که تقریبا در قد و قامت بودجه اصلاحی 
شــهرداری مشهد درســال 99 خواهد بود که 1۷ 
هزارو 300 میلیارد تومان است. درآمدهای عمومی 
بودجه ســال آینده ۷ هــزار و ۷98 میلیارد تومان، 
واگذاری درآمدهای سرمایه ای 5هزار و 893 میلیارد 
تومان، واگذاری دارایی هــای مالی 3 هزار و 1۷۷ 

میلیارد تومان درنظر گرفته شده است.
وی تصریــح کــرد: در حوزه مصــارف اعتبارات 
هزینه ای 4 هــزار و 8۷4 میلیارد تومان خواهد بود 
که نسبت به بودجه سال جاری 23 درصد افزایش 
دارد که عمده آن سهم 30 درصدی افزایش حقوق 
و دستمزد است. 8 هزار و 99۷ میلیارد سهم تملک 
دارایی های سرمایه ای و تملک دارایی های مالی 2 
هزار و 99۷ میلیارد تومان درنظر گرفته شده است. 
ما 12 هزار میلیارد تومان اعتبار برای پروژه عمرانی 
درحال اجرا و چه پروژه های عمرانی ســال 1400 
پیش بینی کرده ایم که نشان می دهد همچنان کار و 

فعالیت در شهر به چشم خواهد آمد.
شهردار مشهد ادامه داد: از مجموع 1۷هزار و 642 
میلیارد تومان بودجه ســال آینده ، ۷ هزار و ۷98 
میلیارد تومان ســهم درآمدهای عمومی است که 
44 درصد بودجه را تشکیل می دهد. بخشی از آن 

کمک های دولت پیش بینی شــده است که پیگیر 
تحقق آن خواهیم بود. در حوزه مصارف یک نسبت 
32 به 68 برای جاری و عمرانی خواهیم داشت که 
نسبت به سایر شهرها وضعیت بسیار خوبی را داریم.

به گزارش پایگاه اطلاع رســانی شهرداری مشهد، 
کلائی با اشــاره به پروژه های مهم در بودجه سال 
1400 شــهرداری مشــهد، گفت: 2 هزار و 500 
میلیارد تومان برای توسعه خطوط ریلی، 800میلیارد 
تومان تجهیز و توســعه فضای سبز، ۷30 میلیارد 
برای احداث و اصلاح معابر سواره رو،630 میلیارد 
تومان برای نوسازی و توسعه ناوگان اتوبوسرانی و 
توقفگاه ها، 380 میلیارد تومان تملک های مورد نیاز 
برای اجرای پروژه های شهری، 350 میلیارد تومان 
برای احداث 6 تقاطع غیر همســطح، 330 میلیارد 

تومان برای پروژه های هدف بازآفرینی شــهری، 
286 میلیارد تومان توسعه پیاده روها و پیاده راه ها، 
برای هوشمندســازی و طرح های دانش بنیان نیز 
280 میلیارد تومان در بودجه سال آینده اعتبار پیش 

بینی شده است.
وی افــزود: همچنیــن برای بهســازی و احداث 
مسیل ها و کانال های جمع آوری آب های سطحی 
250 میلیارد تومان، برای احداث و توسعه و تجهیز 
مراکز فرهنگی و گردشــگری 140 میلیارد تومان، 
تکمیل و اجرای شــبکه جداسازی آب شرب از آب 
خــام 100 میلیارد تومان، بــرای خرید تجهیزات 
واحداث ایستگاه های آتش نشانی 90 میلیارد تومان 
و برای احداث و تکمیل پارکینگ ها نیز ۷0 میلیارد 

تومان اعتبار پیش بینی شده است.
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سرنوشت هفت تپه
 در انتظار پرسپولیس و استقلال؟

بحث خصوصی ســازی فوری و فاقد کارشناسی پرســپولیس و استقلال آنقدر نگران کننده 
است که دلسوزان هشدار می دهند واگذاری سرخابی ها در ماه های آخر دولت می تواند زمینه 

بحرانی دامنه دار شود.
به گزارش فارس، بســیاری از صاحب نظران، کارشناســان و دلســوزان فوتبال در روزها و 
هفته های اخیر از واگذاری و خصوصی ســازی پرسپولیس و استقلال در ماه های آخر دولت 
ابراز نگرانی کرده اند. پیش از این نیز فارس در گزارشــی همه جوانب این خصوصی ســازی 
عجله ای و ابهامات و شــائبه های  مربوط به این اتفاق بزرگ ورزش ایران را بررســی کرد. 
پیشکســوتان، مدیران عامل اسبق دو باشــگاه و کارشناسان دلسوز نیز در مصاحبه با فارس 
این شیوه خصوصی ســازی را به صرف و صلاح دو باشگاه ندانستند و توقف آن را ضروری 

می دانند.
بــا این حــال، بعد از دربی 94 و انتقادهایی که ســرمربیان و بازیکنــان دو تیم به مدیریت 
انجام دادند، وضعیت نابســامان پرهوادارترین و بزرگ ترین باشــگاه های ایران و آسیا بیش 
از گذشــته عیان کرد. در حالیکه هنوز ســاعتی از بازی زیبا، پرگل و جذاب دو تیم نگذشته 
بود، ابتدا یحیی گل محمدی ســرمربی پرســپولیس و سپس بازیکنان دو تیم و حتی محمود 
فکری سرمربی استقلال با صحبت هایشان عمق فاجعه مدیریتی در سرخابی ها را به نمایش 

گذاشتند.
از مدت ها قبل، عدم ثبات مدیریت اســتقلال و پرسپولیس انتقادهای زیادی را متوجه وزارت 
ورزش و جوانان کرده بود. هر دو باشگاه در سال های اخیر مدیریت دولت تدبیر و امید بارها 
دچار چالش های ریز و درشــت مدیریتی شــدند؛ چالش هایی خود ساخته که بیشتر حاصل 

بی تدبیری وزارت ورزش بود.
هنوز هم برخی هواداران استقلال از اینکه مدیران وقت اجازه جدایی ساده استراماچونی را از 
این تیم دادند، از مدیریت باشــگاه و حتی شخص وزیر ورزش دلخور و ناراحتند. بارها شاهد 

تجمع اعتراضی هواداران در آن روزها مقابل ساختمان باشگاه بودیم.
در پرسپولیس هم وضع مدیریتی بهتر نبود اما به لطف شخصیت آرام و دانش فنی برانکو و 
قهرمانی های متوالی در لیگ برتر، هواداران این تیم با ادبیات ملایم تری از شیوه اداره باشگاه 
از ســوی مدیران وزارت ورزش انتقاد می کردند. سرانجام وقتی برانکو به فیفا شکایت کرد، 

مشخص شد اوضاع مدیریتی در پرسپولیس هم خیلی آشفته است. 
از سوی دیگر هر دو باشــگاه محله برو و بیا شده است. روش انتخاب مدیران باشگاه ها نیز 
همواره مورد نقد بود و اینکه گفته می شــد مدیران عامل و اعضای هیات مدیره بر اســاس 
روابط شــخصی و نزدیکی که با برخــی صاحب منصبــان در وزارت ورزش دارند انتخاب 
می شوند. اگر قرار بود بر اساس شــاخص های مدیریتی و شایسته سالاری مدیرانی برای دو 
باشــگاه انتخاب شــوند، قطعا مدیران گذشته و حال پرســپولیس در این 6-۷ سال انتخاب 

نمی شدند.
اوضاع بد مدیریتی بار دیگر نشان داد وزارت ورزش حتی در اداره این باشگاه ها دچار مشکل 
و چالش هــای فراوانی اســت. اکنون این وزارتخانه در اداره ســرخابی ها چگونه می خواهد 

پرسپولیس و استقلال را به بخش خصوصی واگذار کند؟
در بخش های اقتصادی بارها شاهد خصوصی سازی های زیانباری بوده ایم. شاخص ترین آنها 
را می توان واگذاری شــرکت نیشکر هفت تپه دانست که مدت ها سوژ ه  به دست رسانه های 
خارج نشــین داد و هزینه های زیادی برای کشور ایجاد کرد هنوز هم این ماجراها به نوعی 

ادامه دارد.
اکنون بزرگترین کارخانه صنعتی خوزســتان را با وضعیت پرهوادارترین باشــگاه های ایران 
مقایســه کنید. باشــگاه هایی که روی کاغذ و با تزریق گلخانه ای دارایی مثل ورزشــگاه ها 
در تهران، تبدیل به باشــگاه های سودده شــده اند، آیا واقعا می توانند بعد از خصوصی شدن 
عجله ای و بدون کارشناســی روی پای خود بایســتند؟ باشــگاه هایی کــه مثل هفت تپه 
بدهی های کلان دارند و سرانجامی این چنین را پیشرو خود می بینند.قطعا عواقب بحران ها 
و چالش های ســرخابی ها خیلی فراگیرتر از شرکت هفت تپه خواهد بود زیرا به جز اعتراض 
بازیکنان و مربیان که خواهان دریافت حق و حقوق خود می شوند، هواداران میلیونی دارند که 
از چالش های وزارت ورزش برای باشــگاه های محبوب شان کارد به استخوان شان می رسد و 
هر از گاهی حتی مقابل ساختمان وزارت ورزش هم تجمع کرده اند.حالا سرخابی ها در چنین 
وضعیتی قرار گرفته اند و با واگذاری عجله ای و غیرکارشناســی پرســپولیس و استقلال که 
ریشه در واقعیت نیز ندارد، هزینه هایی به ورزش و حتی کشور تحمیل خواهد شد که گریبان 
ارشد ترین مسئولان را هم خواهد گرفت. البته، در روزهای واپسین دولت، چه اتفاقی موجب 
شده تا وزارت ورزش در پی اجرایی کردن چنین تصمیمی باشد، بر دامنه نگرانی ها می افزاید 

و بایستی ورود سریع و عاجل صورت گیرد تا شاهد بحرانی دیگر در ورزش کشور نباشیم.

تاسیس، تغییرات شرکت 
آگهـی تغییـرات شـرکت بنیـان فـولاد قـوام شـرکت سـهامی خـاص بـه شـماره ثبـت ۷0312 و شناسـه ملـی 
14008۷88193 بـه اسـتناد صورتجلسـه مجمـع عمومـی عادی بطور فـوق العـاده مـورخ 24/10/1399 تصمیمات 
ذیـل اتخـاذ شـد : محبوبـه عسـگری نقنـدر بـا کـد ملـی 0943326۷96 و آقای سـید علـی محمد حسـینی کلاته 
بـرج بـا کـد ملـی 0923366652 و آقـای سـید محمـد جـواد حسـینی کلاتـه برج بـا کـد ملـی 092512229۷ به 
عنـوان اعضـای هیئـت مدیـره بـرای مـدت دو سـال انتخـاب شـدند . مجتبـی خـوش بیـن سردشـت به کـد ملی 
0946194696بعنـوان بـازرس اصلـی و خانـم صاحبجـان غلامیـان کلاتـه بـه کـد ملـی 0935350421بـه عنوان 
بـازرس علـی البدل برای مدت یکسـال مالی انتخاب شـدند. اداره کل ثبت اسـناد و املاک اسـتان خراسـان رضوی 

اداره ثبـت شـرکت هـا و موسسـات غیرتجـاری مشـهد )1092696(
تاسیس، تغییرات شرکت 

آگهـی تغییـرات شـرکت بنیـان فـولاد قـوام شـرکت سـهامی خـاص بـه شـماره ثبـت ۷0312 و شناسـه ملـی 
14008۷88193 بـه اسـتناد صورتجلسـه هیئـت مدیـره مـورخ 24/10/1399 تصمیمات ذیل اتخاذ شـد : اشـخاص 
ذیـل بعنـوان اعضـای هیئـت مدیـره بـرای مـدت دوسـال انتخـاب گردیـده انـد : 1- محبوبـه عسـگری نقنـدر 
0943326۷96 مدیرعامـل و عضـو هیئـت مدیـره 2 سـید علـی محمد حسـینی کلاتـه بـرج 0923366652 رئیس 
هیئـت مدیـره و عضـو هیئـت مدیـره 3 سـید محمـد جواد حسـینی کلاتـه بـرج 092512229۷ نائب رئیـس هیئت 
مدیـره و عضـو هیئـت مدیـره کلیه اسـناد و اوراق بهـادار و تعهدآور شـرکت از قبیل چک، سـفته، بـروات، قراردادها 
و عقـود اسـلامی و کلیـه اوراق عـادی و اداری بـا امضـای مدیرعامـل همـرا با مهر شـرکت معتبر اسـت . اداره کل 
ثبـت اسـناد و امـلاک اسـتان خراسـان رضـوی اداره ثبت شـرکت ها و موسسـات غیرتجـاری مشـهد )1092695(

تاسیس، تغییرات شرکت 
تاسـیس موسسـه غیـر تجاری مردم نهـاد کارآفرینـان فردای جویمنـد درتاریـخ 12/12/1398 به شـماره ثبت 186 
بـه شناسـه ملـی 14009029618 ثبـت و امضا ذیـل دفاترتکمیل گردیده که خلاصه آن به شـرح زیـر جهت اطلاع 
عمـوم آگهـی میگـردد. موضـوع : باسـتناد نامـه شـماره ۷346/208/98/ص مـورخ 26/4/1398 اداره کل ورزش و 
جوانـان خراسـان رضـوی کلیه فعالیت هـای سـمن داوطلبانه، غیرسیاسـی، غیرانتفاعـی و غیردولتی اسـت و رعایت 
کامـل قوانیـن و مقـررات جمهوری اسـلامی ایـران و مفاد ایـن اساسـنامه در فعالیت های آن الزامی اسـت.درصورت 
لـزوم پـس از اخـذ مجوزهـای لازم از مراجـع ذیربـط ثبـت موضـوع فعالیـت مذکور بـه منزله اخـذ و صـدور پروانه 
فعالیـت نمـی باشـد. مـدت : از تاریخ ثبت تا 01/04/1401 مرکز اصلی : اسـتان خراسـان رضوی ، شهرسـتان گناباد 
، بخـش مرکـزی ، شـهر گنابـاد، محله سـعدی ، خیابان سـعدی ، کوچه سـعدی 9 ]شـهید حسـین زارع حسـینی[ ، 
پـلاک 0 ، طبقـه همکف کدپسـتی 9691۷1۷643 سـرمایه شـخصیت حقوقی : 1000000 ریال می باشـد. اسـامی 
و میزان سـهم الشـرکه شـرکا : آقـای ابوالفضل مزرع به شـماره ملـی 0910044228 دارنده 1000000 ریال سـهم 
الشـرکه اولیـن مدیـران : آقـای ابوالفضـل مـزرع بـه شـماره ملـی 0910044228 بـه سـمت دبیر شـورای مرکزی 
-نماینـده قانونـی سـمن تـا مـورخ 01/04/1401 خانـم سـمانه صادقـی به شـماره ملـی 09100۷8531 به سـمت 
عضـو شـورای مرکـزی تـا مـورخ 01/04/1401 آقـای امیـد یکتا منـش به شـماره ملـی 0910160996 به سـمت 
مسـئول امـور مالـی تـا مـورخ 01/04/1401 خانـم فاطمـه رضایـی زاده به شـماره ملـی 0910166226 به سـمت 
عضـو شـورای مرکـزی تا مـورخ 01/04/1401 خانـم محدثه مزرع به شـماره ملـی 562995۷902 به سـمت عضو 
شـورای مرکـزی تـا مـورخ 01/04/1401 آقـای مرتضی حیدرزاده به شـماره ملـی 0910129258 به سـمت بازرس 
اصلـی تامـورخ 01/04/1401 دارنـدگان حق امضـا : کلیه قراردادها، تفاهم نامه ها، اوراق بهادار و سـایر اسـناد مالی 
و تعهـدآور سـمن، متفقـاً بـا امضاهـای دبیر و مسـوول امـور مالی به همراه مهر سـمن معتبـر خواهد بـود. اختیارات 
مدیـر عامـل : طبـق اساسـنامه روزنامـه کثیرالانتشـار صبح امروز خراسـان رضـوی به عنـوان روزنامـه اصلی برای 
درج تصمیمـات و آگهـی هـای موسسـه تعیین گردید. اداره کل ثبت اسـناد و املاک اسـتان خراسـان رضوی مرجع 

ثبـت شـرکت ها و موسسـات غیرتجاری گنابـاد )109096۷(

تاسیس، تغییرات شرکت
تاسـیس شـرکت با مسـئولیت محـدود فاطر تـوکان آروین درتاریـخ 12/11/1399 به شـماره ثبـت ۷5486 به 
شناسـه ملـی 14009۷۷12۷6 ثبـت و امضـا ذیـل دفاترتکمیـل گردیـده کـه خلاصـه آن بـه شـرح زیر جهت 
اطـلاع عمـوم آگهـی میگـردد. موضـوع فعالیـت :فـراوری ، بسـته بندی ،تولیـد ، توزیـع و پخش انـواع کالا و 
محصـولات دارویـی ، آرایشـی و بهداشـتی، محصولات غذایـی و آشـامیدنی، محصولات کاغذی، منسـوجات 
و سـلولزی محصـولات و قطعـات پلاسـتیکی ،انـواع محصـولات و فـراورده هـای شـیمیایی و انـواع کالا و 
محصـولات صنعتـی و سـاختمانی توزیـع و پخـش انـواع محصـولات خدمات خرده فروشـی و عمده فروشـی 
بازاریابـی بصـورت غیـر هرمی و غیـر شـبکه ای کالا و محصولات ایجاد و گشـایش بازارهای فـروش خریدو 
فـروش و صـادرات و واردات کلیـه کالاهـای مجـاز گشـایش اعتبـار و LC برای شـرکت نـزد بانکهـا اخذ وام 
و اعتبـارات بانکـی بصـورت ارزی و ریالـی از بانـک هـای داخلـی و خارجـی جهـت شـرکت شـرکت در کلیه 
مناقصـات پیمانهـا و مزایـدات دولتـی و خصوصـی در داخـل و خـارج از کشـور ایجـاد توسـعه ، راه انـدازی و 
مشـارکت در انـواع پـروژه های بازرگانی، صنعتی ، توزیعی پخشـی ،تولیدی و بسـته بنـدی در داخل و خارج از 
کشـور برگـزاری و شـرکت در همایـش ها و نمایشـگاه ها ، ایجاد شـعب و اخـذ و اعطاء نمایندگی شـرکتهای 
معتبـر داخلـی و خارجـی درصـورت لـزوم پـس از اخـذ مجوزهـای لازم از مراجـع ذیربـط مـدت فعالیـت : از 
تاریـخ ثبـت بـه مـدت نامحـدود مرکز اصلی : اسـتان خراسـان رضوی ، شهرسـتان مشـهد ، بخـش مرکزی ، 
شـهر مشـهد، محلـه امیرالمومنیـن)ع( ، خیابـان امیر)تـوس5( ، خیابـان امیـر 29 )ولی عصـر24( ، پلاک 43 ، 
طبقـه همکـف کدپسـتی 9196884941 سـرمایه شـخصیت حقوقی عبـارت اسـت از مبلـغ 1.000.000 ریال 
نقـدی میـزان سـهم الشـرکه هـر یـک از شـرکا آقـای دانیال محسـنی تکلو بـه شـماره ملـی 0925009091 
دارنـده 50000 ریـال سـهم الشـرکه خانـم محبوبـه سـلجوقی نـژاد بـه شـماره ملـی 2992161306 دارنـده 
950000 ریـال سـهم الشـرکه اعضا هیئـت مدیره آقای دانیال محسـنی تکلو به شـماره ملـی 0925009091 
و بـه سـمت نایـب رئیـس هیئـت مدیـره بـه مـدت نامحـدود خانـم محبوبـه سـلجوقی نـژاد بـه شـماره ملی 
2992161306 و بـه سـمت مدیرعامـل بـه مـدت نامحدود و به سـمت رئیـس هیئت مدیره به مـدت نامحدود 
دارنـدگان حـق امضا : کلیه اوراق و اسـناد بهادار و تعهد آور شـرکت از قبیل چک ، سـفته ، بـروات ، قراردادها، 
عقـود اسـلامی و همچنیـن کلیـه نامـه هـای عـادی و اداری باامضـاء مدیرعامل همـراه با مهر شـرکت معتبر 
مـی باشـد اختیـارات مدیـر عامـل : طبـق اساسـنامه روزنامـه کثیـر الانتشـار صبـح امـروز خراسـان رضـوی 
جهـت درج آگهـی هـای شـرکت تعییـن گردیـد. ثبت موضـوع فعالیـت مذکور بـه منزله اخـذ و صـدور پروانه 
فعالیت نمی باشـد. اداره کل ثبت اسـناد و املاک اسـتان خراسـان رضوی اداره ثبت شـرکت ها و موسسـات 

غیرتجاری مشـهد )1089244(

511/1اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک خلیل آباد

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهـی موضـوع مـاده 3 قانـون و مـاده 13 آئیـن نامه قانـون تعیین تکلیـف وضعیت ثبتـی و اراضی و سـاختمانهای  
فاقـد سـند رسـمی . برابـر رای شـماره   139960306351000193  مـورخ  1399/11/2 هیـات اول موضـوع 
قانـون تعییـن تکلیـف وضعیـت ثبتـی اراضـی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی مسـتقر در واحـد ثبتی حـوزه ثبت 
ملـک خلیـل آبـاد تصرفـات مالکانـه بلامعـارض متقاضی علیرضـا بنائیان خلیـل آباد فرزند محمدحسـین به شـماره 
شناسـنامه 53 صـادره از خلیـل آبـاد در ششـدانگ یـک قطعـه زمین مزروعـی دارای اعیـان به مسـاحت 6039/68 
متـر مربـع  ششـدانگ پـلاک 1159 فرعـی مفـروز ومجـزی شـده از23  اصلـی واقع در بخـش دو خلیل آبـاد - به 
آدرس خلیـل آبـاد، حاشـیه جـاده خلیـل آباد بـه ابراهیم آبـاد ، کوچه شـهیدکاظم نژاد، پـلاک 1 خریـداری از مالک 
رسـمی آقـای محمـد کیمیـای خلیل آباد نسـبت به) سـه دانگ مشـاع از ششـدانگ( و وراث مرحومه ربابـه کیمیای 
خلیـل آبـاد نسـبت بـه) سـه دانگ مشـاع از ششـدانگ(  محـرز گردیده اسـت. لذا بـه منظـور اطلاع عمـوم مراتب 

در دو نوبـت بـه فاصلـه 15 روز آگهـی مـی شـود در صورتی که اشـخاص نسـبت به صدور سـند مالکیـت متقاضی 
اعتراضـی داشـته باشـند مـی تواننـد از تاریـخ انتشـار اولیـن آگهـی به مـدت دو مـاه اعتراض خـود را به ایـن اداره 
تسـلیم و پـس از اخـذ رسـید، ظرف مـدت یک ماه از تاریخ تسـلیم اعتـراض، دادخواسـت خود را بـه مراجع قضایی 
تقدیـم نماینـد. بدیهـی اسـت در صورت انقضای مـدت مذکور و عـدم وصول اعتـراض طبق مقررات سـند مالکیت 
صـادر خواهـد شـد.ضمنا صدور سـند مانع از مراجعـه متضرر بـه دادگاه نخواهد شـد. م.الف تاریخ انتشـار نوبت اول: 

1399/11/6. تاریخ انتشـار نوبـت دوم: 1399/11/21
علی خدادادی- رئیس ثبت اسناد و املاک خلیل آباد

*******************************************
511/2اصلاحیه

پیـرو آگهـی موضـوع مـاده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانـون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و سـاختمانهای  
فاقد سـند رسـمی منتشـر شـده در مورخه 1399/11/6 نوبت اول ،  برابر رای شـماره   139960306351000193  
مـورخ  1399/11/2 هیـات ثبتـی حـوزه ثبـت ملـک خلیل آبـاد - ذیل توضیـح تصرفـات مالکانه متقاضـی علیرضا 
بنائیـان خلیـل آبـاد فرزنـد محمدحسـین  -  )) ششـدانگ (( پـلاک 1159 فرعی مفـروز ومجزی شـده از23  اصلی 

واقـع در بخـش دو خلیـل آباد ،  صحیح می باشـد.
ثبت اسناد و املاک خلیل آباد

***************************************
511/3اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک  تربت حیدریه 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهـی موضـوع مـاده 3 قانـون و مـاده 13 آئیـن نامه قانـون تعیین تکلیـف وضعیت ثبتـی و اراضی و سـاختمانهای  
فاقـد سـند رسـمی . نظـر بـه دسـتور مـواد 1 و 3 قانـون تعیین تکلیـف وضعیت ثبتـی اراضـی و سـاختمانهای فاقد 
سـند رسـمی مصـوب 1390/9/20 و برابـر رای شـماره  139960306006002695 هیـات اول موضـوع مـاده یک 
قانـون مذکـور مسـتقر در واحد ثبتـی حوزه ثبت ملک تربـت حیدریه تصرفـات  مالکانه و بلامعـارض متقاضی آقای 
مهـدی یـاوری زاوه فرزنـد محمـد  به شـماره شناسـنامه 30364 صادره از تربت حیدریه  نسـبت به ششـدانگ یک 
بـاب  منـزل بـه مسـاحت 104/20 متـر مربع) یکصد و چهار وبیسـت صدم مترمربع( قسـمتی از پلاکــ  213 فرعی 
از اراضـی دیزقنـد پـلاک 231 اصلـی دهسـتان اربعـه  واقع در خراسـان رضوی بخـش یک حوزه ثبـت ملک تربت 
حیدریـه خریـداری مـع الواسـطه از ورثـه مالـک رسـمی محمد حسـین شـکفته دیزقندی  محـرز گردیده اسـت. لذا 
بـه موجـب مـاده 3 قانـون تعییـن تکلیـف وضعیت ثبتی اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی و مـاده 13 قانون 
آئیـن نامـه مربوطـه ایـن آگهـی در دو نوبت به فاصلـه 15 روز از طریـق روزنامه محلی و کثیرالانتشـار در  شـهرها 
منتشـر تـا در صورتیکـه اشـخاص ذینفـع بـه آرای اعـلام شـده اعتـراض داشـته باشـند بایـد از تاریخ انتشـار اولین 
آگهـی تـا دو مـاه اعتـراض خـود را بـه ایـن اداره ثبت محل وقوع ملک تسـلیم و رسـید اخـذ نمایند.  معتـرض باید  
ظـرف یـک مـاه از تاریخ تسـلیم اعتـراض مبـادرت به تقدیم دادخواسـت بـه دادگاه عمومـی محل نمایـد و گواهی 
دادخواسـت بـه اداره ثبـت محـل تحویل دهـد که در این صـورت اقدامات ثبت موکـول به ارائه حکـم قطعی دادگاه 
اسـت و در صورتـی کـه اعتـراض در مهلـت قانونی واصـل نگردد یا معتـرض، گواهی تقدیم دادخواسـت بـه دادگاه 
عمومـی محـل را ارائـه نکنـد اداره ثبـت مبـادرت بـه صدور سـند مالکیت مـی نماید و صدور سـند مالکیـت مانع از 
مراجعـه متضـرر به دادگاه نیسـت. تاریخ انتشـار نوبـت اول: 11/5/ 1399 . تاریخ انتشـار نوبـت دوم: 1399/11/21

محمد کاظم باقرزاده ـ رئیس ثبت اسناد و املاک تربت حیدریه

مفقودی: 
سـند کمپانـی خـودرو اتوبـوس اسـکانیا مـدل 1386 بـه شـماره موتـور: 8081386 و شـماره شاسـی: 3600329 و 

پـلاک 42 - 896 ع 85 بـه نـام امیـن الـه اوکاتـی مفقـود گردیـده و از درجـه اعتبـار سـاقط می باشـد. 

حذف 22 نفر از گزینه های فدراسیون فوتبال 

»تقلای« 
رد صلاحیت 
شده ها

اسامی تایید صلاحیت شدگان برای حضور 
در انتخابات فدراسیون فوتبال در حالی اعلام 
شده است که سرپرست فعلی فدراسیون در 
بین آنها نیســت. ضمن این که نواب رئیس 

یک گزینه ریاست هم تایید نشده اند!
به گزارش مهر، انتخابات فدراسیون فوتبال 
روز 10 اســفند برگــزار خواهد شــد تا تیم 
مدیریت چهار ســال آینده این فدراســیون 
مشــخص شــود. برای انتخابات ریاســت 
فدراســیون شــش گزینه نام نویسی کردند 
کــه یکی از گزینه هــا در همان مرحله اول 
بررســی حذف شد و علی کریمی، مصطفی 
آجورلو، کیومرث هاشــمی، حیــدر بهاروند 
و شــهاب الدین عزیزی خــادم برای تایید 
صلاحیت نهایی وارد مرحله بعد شــدند که 
در آخرین مرحله حیدر بهاروند سرپرســت 
فعلی فدراسیون فوتبال تایید صلاحیت نشد 
تا رقابت برای ریاست بین چهار گزینه انجام 

شود.
نکتــه قابل توجــه اینکــه دو نایب رئیس 
عزیزی خادم یعنــی حیدر بهاروند و منصور 
قنبرزاده تایید صلاحیت نشدند تا این گزینه 

ریاست با شرایط جدید مواجه شود.
علاوه بر منصور قنبــرزاده و حیدر بهاروند، 
زمان  غلامحســین  اصفهانیان،  فریــدون 
آبادی، بیت الله رضایی، توحید سیف برقی، 
سعید نحوی، علیرضا کهوری، جواد محمدی 
و فرهاد حمیداوی هم بنــا بر دلایلی تایید 
صلاحیت نشــدند و نتوانســتند خود را به 

مجمع برسانند.
هر چند فدراسیون فوتبال اسامی کامل ثبت 
نام کنندگان را اعلام نکرد اما در اطلاعیه ای 
که کمیته بدوی صادر کرد تاکید شده بود از 
بین افراد ثبت نام کننده 81 نفر تایید شدند 
و 10 نفر به دلیــل کامل نبودن مدارک رد 

شدند.

در اطلاعیــه پایانی نیز اســامی 69 نفر به 
عنوان نامزدهای تایید صلاحیت شده اعلام 
شد. به این ترتیب از روز نام نویسی تا تایید 
صلاحیــت نهایی 22 نفــر از نامزدها کنار 

گذاشته شدند.
این در حالی اســت که خبرنگار مهر کسب 
اطــلاع کرد برخــی رد صلاحیت شــده ها 
در حــالا تلاش و »تقلا« بــرای تایید خود 
و بازگشــت به مســیر انتخابات فدراسیون 

هستند.
تایید صلاحیت شدگان ریاست و نواب 

رئیس:
* شــهاب الدین عزیزی خادم )از سه نایب 

رئیس فقط شهره موسوی تایید شد(
* علی کریمی )مهدی مهدوی کیا، ســعید 

دقیقی، فاطمه علیپور(
* مصطفی آجرلو )حســن نصــر اصفهانی، 

امیرحسین فتاحی، لیلا محمدیان(

* کیومــرث هاشــمی )علیرضــا رحیمی، 
غلامرضا بهروان، پریا شهریاری(

روسای هیات های فوتبال
طهمورث حیدری )چهارمحال و بختیاری(، 
)تهران(، جواد  ابوالحسن شیرازی  حبیب الله 
احسان  شــرقی(،  )آذربایجان  ششــگلانی 
اصولی )خراسان رضوی( عبدالکاظم طالقانی 
)خوزســتان(، حســین باجیونــد )قزوین(،، 
امیرحســین محتشم )بوشهر(، علی طاهری 
منصور  )همدان(،  عباس صوفی  )اصفهان(، 
بیــک وردی )البــرز(، غلامعلی هنرپیشــه 

)فارس(
مدیران عامل باشگاه ها

اکبر محمــد ی )پیکان(، بهــرام رضاییان 
)پــارس جنوبی(، محمد جواهری )گل گهر(، 
ســعید عباســی )آلومینیــوم اراک(، محمد 
رضا ســاکت )ســپاهان(،، ســعید نجاریان 
)تیم فوتســال شهروند ساری(، احمد مددی 

)سایپا(، علیرضا  )استقلال(، مهرداد سراجی 
جنتی )تیم فوتســال گیتی پسند اصفهان(، 
احمد عشــقان ملک )تیم فوتبال ســاحلی 

مقاومت گلساپوش )یزد(
کارشناس هیات رئیسه

نیما نکیســا، داود رفعتی،  براتی،  احمدرضا 
رضا رضایی، فریده شجاعی، مسعود مرادی، 
ابراهیم شکوری، حمیدرضا مهرعلی، صادق 
کامرانی فر،  ماجدی، حسن  میرشاد  دوردگر، 
محســن ترکی، محمد آخوندی، هوشــنگ 
نصیرزاده، امین نوروزی، حســین شــمس، 
علیرضا شــهاب، غلامرضا جبــاری، علی 
علیزاده، هدایت ممبینی، شــهامت عباسی، 
رضا درویش، حســین زرگر، رسول فروغی، 
ســعید فتاحی، خــداداد افشــاریان، بهنام 
ابوالقاسم پور، علیرضا ابراهیمی، رضا صادق 
اســماعیل صفیری،  نیرویار،  پور، حســین 

جمیله کشاورز، رضا محمد کاظمی.

مطهری:مسرفسنجانپدیدهلیگاستوزیرکانهبازیمیکند
 مربی تیم فوتبال پرســپولیس گفت: مس رفسنجان گروه 

یکدستی دارد و پدیده لیگ برتر امسال بوده است.
به گزارش خبرگزاری تســنیم، حمید مطهری در نشســت 
خبــری پیش از دیــدار فــردای پرســپولیس مقابل مس 
رفسنجان گفت: فقدان میناوند و انصاریان دو اسطوره باشگاه 
پرسپولیس را تســلیت می گویم. واقعا غم بزرگ و فراموش 
نشــدنی است و نمی شود با این غم کنار آمد. این بچه ها هر 
جایی که می رفتند، شــادی و مهربانی را عرضه می کردند. 
نمی دانــم واقعا چه بگویم. خیلی غم بزرگی اســت و بازهم 
به خانواده های آنها تسلیت می گویم و آرزوی صبر می کنم.

وی در مورد بازی فردا تصریح کرد: مس رفســنجان ساختار 
و امکانات دارد و حضور ایــن تیم ها جذابیت خوبی به لیگ 
می دهد و کار را برای مربیان و بازیکنان راحت می کند. این 
تیم گروه فنی خوبی دارد، واقعا گروه یکدســتی دارند و همه 
زحمتکش هســتند. می توانم بگویــم پدیده لیگ بودند و به 

آنها تبریک می گویم.
مربی پرسپولیس گفت: فردا باید خیلی مراقب باشیم. مس را 
خوب بررسی کردیم و تیمی هستند که واقعاً زیرکانه فوتبال 
بازی می کنند. نکته اساســی این تیم این است که در بخش 
انتقال توپ از دفاع به حمله خوب عمل می کند و استراتژی 
بازی آنها این اســت که ضد حمله بزنند و دفاع تیمی خوبی 

داشته باشند. باید این بخش کار را خوب کنترل کنیم. تیم ها 
جلوی پرسپولیس فشرده بازی می کنند و دنبال ضد حملات 
هســتند. برنامــه خودمان را برای این بــازی داریم و طبق 

معمول بازی مالکانه را انجام می دهیم.
مطهری ادامه داد: تمام بازی های لیگ سخت است ولی ما 
پرسپولیس هستیم با ذهن های برنده خواه. اگر سر تمرین ما 
بیاییــد این حس برنده خواهی و این حس بردن را در تمرین 
متوجه می شوید و همیشــه دنبال این هستند که با صداقت 
و تعهد کار کنند. نمونه بارز آن سید جلال حسینی است که 
ستون تیم ماست و می بینید که تا آخرین لحظه می جنگد. بنا 
به نیاز تیم مان در این روزها برخی از بازیکنان در پست های 
تخصصی بازی کردند و از آنها تشکر می کنم، چون با انرژی 
همــه کاری برای تیم می کنند تا پرســپولیس بزرگی کند و 

هواداران را خوشحال کنیم.
وی در واکنش به این موضوع که مس رفسنجان پنج بازی 
است که شکســت نخورده، عنوان کرد: من به این موضوع 
اشــاره کردم. عادت ندارم در مــورد تیم های دیگر صحبت 
کنم، ولی امسال اولین سال حضور مس در لیگ برتر است. 
زمانــی که تیمی به لیگ برتر می آید تغییرات زیادی در تیم 
ایجاد می شــود و این نیاز به هماهنگی دارد. مس رفسنجان 
در پنج هفته اول بردی نداشــت ولی روز به روز تیم بهتری 

شــد. این هم طبیعی اســت و در نهایت تیم قابل احترامی 
هستند.

مطهری در پاســخ به این پرسش که باشــگاه پرسپولیس 
مهدی مهدی خانی را برای حل مشــکل گلزنی جذب کرد 
امــا این بازیکن فقــط 60 دقیقه بازی کرده اســت، گفت: 
این نظر شماســت، مهدی خانــی توانایی های دیگری دارد. 
کادرفنی صلاح می داند که چطور از بازیکنان بازی بگیریم. 
قبــلًا هم در این مورد صحبت کــردم. مهدی خانی با توجه 
به آســیب دیدگی شــرایط بدنی خوبی نداشت ولی کم کم 
بهتر شــد و می بینید که در بازی های اخیر هم بازی می کند. 
پرسپولیس جایی است که بازیکنان باید تمام بچه ها بجنگند 

و رقابت کنند تا خودشان را به مربیان تحمیل کنند.
مربی تیم پرســپولیس در مورد صحبت های ربیعی که گفته 
بود فردا یک لشــگر مصدوم دارند، عنــوان کرد: ما مربیان 
همیشــه با ایــن چالش ها مواجــه هســتیم. مصدومیت و 
محرومیت اجتناب ناپذیر اســت و اتفــاق می افتد. مهم این 
است ما همیشه تیم باشیم و کار تیمی مان را از دست ندهیم.
مطهــری در خصوص نقل و انتقــالات و جذب مهدی ترابی 
گفت: مهــدی واقعاً از لحاظ اخلاقــی و فنی بازیکن قابلی 
اســت و قابلیت های خودش را نشــان داده اســت. به قول 
پلاتینی، بعضی بازیکنن نه شــماره 9 هستند و نه 10؛ 9 و 

نیم هستند. مهدی این خصوصیات را دارد. او نه مهاجم است 
و نه هافبک، بین این دو تا است و می تواند در نیم فصل دوم 
به ما کمک می کند. شــرایط بازیکنان دیگر را هم بررســی 
می کنیم و اگر بتوانیم بنا به نیاز تیم بازیکنان دیگری را هم 

جذب خواهیم کرد.
وی یادآور شد: تشکر ویژه از مدیریت و هیئت مدیره باشگاه 
دارم، از زمانی که آمدند سعی کردند آرامش را به تیم تزریق 
کنند و از آنها تشــکر می کنم. کادرفنــی با فراغ بال کارش 
را انجام می دهد و این آرامش چیزی اســت که ســمیعی و 

گروهش به تیم ما تزریق کردند.
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 بیش از ۵۵ هزار خودرو در طرح محدودیت شبانه
 جریمه شدند

در راســتای اجرای طرح کاهش زنجیره انتقال بیماری کرونا روز 
گذشته )یکشنبه( 55 هزار و 443 خودرو در طرح محدودیت شبانه 
و تعــداد 622 خــودرو در مناطق نارنجی جریمــه و اعمال قانون 
شــدند. روز گذشته 25 هزار و 119 پیامک به رانندگان بی توجه به 
مصوبات ســتاد ملی مقابله با کرونا ارسال شد. در راستای اقدامات 
انتظامی مرتبط با صنوف،  تعداد هشت هزار و 143 مورد از اصناف 
بازدید شد که تعداد سه هزار و 885 مورد تذکر و 136 مورد پلمب 

شد./ایرنا

پیام رهبر انقلاب به پوتین، تحویل رئیس دومای روسیه 
داده شد

»محمــد باقر قالیبــاف« رئیس مجلس شــورای اســلامی روز 
دوشــنبه پیام حضرت آیت الله خامنــه ای رهبر معظم انقلاب به 
ولادیمیر پوتین رئیس جمهوری روســیه را تحویل همتای روسی 
خود »ویچیســلاو والودین« داد. قالیباف: پیام مقام معظم رهبری 
به دولت روســیه در چارچوب روابط راهبردی دو کشــور است. از 
مهمترین اهداف سفر به روسیه، تاکید بر این است که روابط تهران 
و مسکو تحت تاثیر تحولات جهانی تغییر نخواهد یافت. ویچسلاو 
والودین به عنوان نماینده ویژه رئیس جمهور روســیه: در ســریع 
ترین زمان ممکن، پیام رهبر عالی جمهوری اســلامی ایران را به 

ولادیمیر پوتین تقدیم خواهم کرد./ایرنا

جریمه ماسک نزدن در پمپ  بنزین ها کذب است
»از قرار اطلاع؛ از دیروز جایگاه های ســوخت بــه دوربین راهور 
فعال شــده و راننده خودرو اگر ماسک نداشته باشد شامل جریمه 
می شود. هنگام سوخت گیری حتماً ماسک داشته باشید به آشنایان 
و دوســتان تان هم اطلاع دهید که جریمه نشوند«؛ این مضمون 
پیامی اســت که این روزها در فضای مجازی دســت به دســت 
می شود.سردار حسینی جانشــین پلیس راهور ناجا گفت: این پیام 
صحت ندارد چرا که ســازوکار ثبت تخلف به واسطه سامانه های 
هوشــمند یک ســازوکار تعریف شــده اســت؛ اگر قرار باشد که 
سامانه ای را در اختیار گرفت تا تخلف خاصی را کنترل کنیم که در 
صورت ارتکاب به تخلف جریمه صادر شــود، مستلزم برنامه ریزی، 
تست و کالیبره شــدن سامانه هاست و باید بررسی های فنی مورد 
نیاز روی آنها اعمال شــود. لذا انتشار چنین خبری مبنی بر تنظیم 
دوربین برای ثبت تخلف ماسک نزدن در پمپ  بنزین ها بی اساس 

و کذب است./فارس

در ایران تقریبا پنج دولت داریم
آخوندی عضو سابق کابینه حســن روحانی معتقد است: در ایران 
تقریبا پنج دولت داریم و وقتی کشــوری پنج دولت داشــته باشد 

کارآمدی و کارآیی در آن بی معناست. آیا مجلس الان به وظیفه ی 
قانون گــذاری اش عمل می کند؟ یا کاملا بــه عنوان دولت رقیب 
عمل می کند؟ بخش عمده ای از اقتصاد در ایران زیرزمینی شــده 
است. وقتی اقتصاد زیرزمینی می شود مفهومش این است که افراد 
خاصی به منابع پول و قدرت دسترسی دارند و بقیه ندارند. مردم به 
خوبی این را می فهمند که افزایش یارانه 45 هزار تومانی به 100 یا 
120 هزار تومان با حفظ زیرزمینی بودن همه اقتصاد و غیرشــفاف 
بودن آن به چه معناســت. آن طرف کارخانه تولید فساد با سرعت 
فساد تولید می کند و شما این طرف به مردم می گویید که به جای 
45 هزار تومان به شــما 100 هزار تومــان یارانه می دهیم. از این 
هیچ کارآمدی درنمی آید و مفهومش یک نوع دولت پوپولیســتی 
فرسایشی است که مردم را به سمت فقر مطلق پیش می برد./ایسنا

پروتکل الحاقی را داوطلبانه اجرا می کنیم و عضو آن نیستیم
ســخنگوی وزارت خارجه در نشســت خبری: پروتــکل الحاقی 
را داوطلبانــه اجرا می کنیــم و عضو آن نیســتیم و توقف برخی 
نظارت هــای فراپادمانی در چارچوب فعالیت هــای ما ذیل برجام 
صورت گرفته است. قدم های کاهشی را به اطلاع آژانس رساندیم 
و بعدا هم آژانس راستی آزمایی کرد. تمام قدم های ایران برگشت 
پذیرند. اگر ســوم اســفند ایران نظارت های فراپادمانی را متوقف 
کند امــا آمریکا به تعهداتــش برگردد، دوباره اجــرای داوطلبانه 
پروتکل الحاقی توسط ایران قابل انجام است. این انتخاب آمریکا 
و اروپاســت که می خواهند هر کدام از این گام ها برداشــته شود./

باشگاه خبرنگاران

باید افراد با درایتی جایگزین مشاوران قالیباف شوند
روزنامه جمهوری اسلامی نوشــت: اقدام خلاف عرف دیپلماتیک 
رئیس جمهور این کشور در نپذیرفتن دیدار با رئیس مجلس شورای 
اســلامی، می بایســت آقای قالیباف را به این نتیجه برســاند که 
ســفر خود به مســکو را لغو کند تا کرامت خــود و اعتبار جایگاه 
نظام جمهوری اســلامی را حفظ نماید. متأســفانه علاوه بر اینکه 
آقای قالیباف چنین عزت نفســی نشان نداد، مشاوران او نیز برای 
ســرپوش گذاشــتن بر این برخورد تحقیرآمیز پوتین، به توجیهات 

غیرموجهی متوسل شدند که از مصادیق عذر بدتر از گناه است.

مردم به کاندیدای نظامی و اطلاعاتی رأی نمی دهند
اســدالله بادامچیان، دبیــرکل حزب موتلفه بــه خبرآنلاین گفت: 
شــورای ائتلاف باید با شــورای وحدت همراه شود، چون شورای 
وحدت شامل 40 حزب ارزش گراست و جامعه روحانیت هم حضور 
دارد. اینکه شورای ائتلاف مبنای شرعی شورای وحدت را در نظر 
نگیرد نمی تواند به پیشبرد امور کمک کند. شورای وحدت قوی تر 
از شورای ائتلاف است. باید دید که کارگردانان شورای ائتلاف چه 
کســانی هستند و در مقابل کارگردانان شورای وحدت، چه کسانی 

هســتند. حزب موتلفه چند کاندیدا برای ریاســت جمهوری دارد 
نه یک نفــر. با اعتقاد عمیق می گویم که اگر أســامه بن زید 19 
ساله داشته باشیم آن را معرفی می کنیم. من مخالف کاندیداتوری 
نظامی ها نیســتم اما چهره های نظامی باید بــا اذن رهبری وارد 
انتخابات 1400 شــوند. مردم ما در این ســالها نشان دادند که به 
دو گــروه رأی نمی دهنــد آن هم برای ریاســت جمهوری؛ یکی 
نظامیان، دیگری اطلاعاتی، چون می ترسند کار پادگانی یا امنیتی 
شــود. اولویت با کاندیدای جوان است اما ایرادی ندارد که شخص 
غیرجوان رئیس جمهور شود و دولتش را ترکیبی از جوانان و تجربه 
آموخته بچیند. اگر کسی روی کاندیداتوری رئیسی و قالیباف اصرار 

دارد، اختیار با خودش است!

شورای نگهبان،کاندیداهای اصلاح طلبان را رد کند در 
انتخابات شرکت نمی کنیم

محسن آرمین از فعالان سیاسی اصلاح طلب گفت: اصلاح طلبان 
در انتخابــات آینده دو انتخاب دارند: اول اینکه مانند گذشــته به 
صــورت نیابتی وارد عرصه رقابت انتخاباتی شــوند؛ یعنی در برابر 
عملکرد شــورای نگهبان در رد صلاحیت کاندیداهای خود تمکین 
کنند و بــا حمایت از کاندیــدای دیگران وارد رقابــت انتخاباتی 
شــوند. انتخاب دوم حضور در صحنه رقابت انتخاباتی با کاندیدای 
اختصاصی است. درصورتی که کاندیدای اختصاصی موفق به عبور 
از فیلتر شــورای نگهبان نشــد، اصلاح طلبان الزامی برای معرفی 
کاندیدا ندارنــد. آنها می توانند از فرصــت و فضایی که انتخابات 
فراهم آورده است، برای ارتباط بیشتر با جامعه و بیان دیدگاه های 

خود استفاده کنند./شرق

پایداری چی ها می خواهند از ننگ احمدی نژادی بودن نجات 
پیدا کنند

اعتماد نوشت: پایداری ها و بهاری ها یا همان نزدیکان احمدی نژاد 
که زمانی اتحادشــان زبــان زد خاص و عام بود، حالا در آســتانه 
انتخاباتی سرنوشت ســاز ســعی می کنند، منکر یکدیگر شــوند. 
پایداری ها بارها نشــان داده اند که به  شدت از بیان نزدیکی جریان 
پایداری و احمدی نژاد نگران هســتند و همیشــه تلاش می کنند، 
روزهایی را که با تمام توان از احمدی نژاد حمایت می کردند، انکار 
کنند. به خصوص حالا که احمدی نژاد هم خیز برداشته تا دوباره در 
انتخابات ریاست جمهوری شــرکت کند. پایداری ها احتمالا نگران 
هســتند که حضور احمدی نژاد را پای آنان بنویســند؛ بنابراین هر 
نوبت که فرصتی دســت می دهد، عتابی علیه یار دیرین شان فریاد 

می کنند تا مگر خود را از گزند احمدی نژاد این سال ها برهانند.

همخوانی »شبنم مقدمی« کار دست »همرفیق« داد؟
در حالی که پنجشنبه 9 بهمن ماه قسمت هشتم برنامه »همرفیق« 
با حضور شبنم مقدمی بازیگر تئاتر و سینما پخش شد، اما ناگهان 
برنامه او از آرشــیو پلتفرم نماوا حذف شده است. به نظر می رسد، 
دلیل این حذف، همخوانی شبنم مقدمی با شهاب حسینی مجری 
»همرفیق« و گروه موســیقی بمرانی در بخشــی از برنامه است. 
مقدمی در صفحه اجتماعی خود به حذف این برنامه از پلتفرم اشاره 
کرده و نوشــته است که دلیل آن را نمی داند و حدس و گمان ها را 
هم تایید یــا تکذیب نمی کند. تا این لحظه نماوا که پلتفرم پخش 
این برنامه است توضیحی به مردم ارایه نداده است. ساترا سازمان 
تنظیم مقررات صوت و تصویر فراگیر نیز دلیل این حذف و ممیزی 
را اعلام نکرده اســت، ولی پیگیری خبرنگار ما برای اعلام رسمی 

این حذف ادامه دارد./صبا

عاقد 1۲۰ مورد کودک همسری در نمین دستگیر شد
دادستان شهرســتان نمین گفت: عاقد 120 مورد کودک همسری 
در نمین دســتگیر و روانه زندان شــد. به گــزارش روابط عمومی 
دادگســتری اســتان اردبیل، عظیم اکبری صبح امــروز در جمع 
خبرنگاران در شهرستان نمین اظهار داشت: عاقد 120 مورد کودک 
همســری در نمین دســتگیر و روانه زندان شد که با بررسی های 
انجام یافته متهمان شناســایی و دو دفترخانه پلمب شــد. وی با 
اشاره به تشکیل پرونده در این ارتباط نیز گفت: شناسایی متهمان 
برای برخی به دلیل نداشــتن ســند و مدارک کافی مقدور نبود و 
تمامی متهمان شناسایی شده اهل آبی بیگلوی شهرستان نمین که 
با ضمانت اخذ شــده عقد کرده بودنــد به جرم عقد کردن دختران 
زیرســن قانونی روانه زندان شدند. دادستان شهرستان نمین گفت: 
دادســتان به عنوان مدعی العموم در راستای احقاق حقوق عامه و 
جلوگیری از ترویج این فرهنگ نادرســت و اشتباه ورود پیدا کرده 
و جرم شــش ماه تا سه سال برای متهمان در نظر گرفته شده که 
این اتهام مشمول خانواده های دختر و پسر می شود که در این امر 

دخیل بوده اند.

قالیباف: رهبری فرمودند سفر به روسیه را تاخیر نیندازید
قالیباف با بیان این که در سفر به روسیه حامل پیام رهبرانقلاب که 
حاوی ادامه دار بودن طرح های راهبردی میان ایران و روسیه است، 
برای رئیس جمهور روسیه هستم، اظهار کرد: با وجود این شاهدیم 
همان جریان ها، طی 24 ساعت چه غوغایی علیه این سفر به راه 
انداختند که بیانگر یک طراحی مشخص است. وی افزود: در برهه 
ای حتی زمانی که می خواســتم زمان ســفر به روسیه را به تعویق 

بیندازم، رهبر معظم انقلاب فرمودند این ســفر را به تاخیر نیندازید 
و تأکیدشــان بر این بود که نکاتی را مکتوب به شما ارائه می کنم 

تا به روسیه ببرید.

آشنا: آیا »طرح راهبردی برای رفع تحریم«، کمکی به »رفع 
تحریم« کرد؟

حسام الدین آشنا در حساب توئیتر خود نوشت: آیا بالاخره مشخص 
شــد که »طرح راهبردی بــرای رفع تحریم« کمکــی به » رفع 
تحریم« کرد یا به ابزاری برای فشــار بیشتر و تداوم تحریم تبدیل 

شد؟ آیا کسی مسئولیتی را بر عهده می گیرد؟

مرگ و میر کرونا اواسط اسفند افزایش می یابد
 مســعود مردانی عضو ستاد ملی مقابله با کرونا: روند افزایش موارد 
ابتلا به بیماری کووید19 دوباره در کشور افزایشی و صعودی شده 
و بــا ادامه این روند حدود چهار هفته آینده شــاهد افزایش مجدد 
موارد مرگ و میر کرونا در کشور خواهیم بود.افزایش مسافرت ها 
فقط به شــهرهای داخلی و شمال و جنوب کشور محدود نیست و 
مسافرت های مختلف به کشورهای دیگر هم طبق روال عادی در 
حال انجام است، حاصل این اتفاقات خیز مجدد بیماری کووید19 
در کشور اســت.یکی از مسائل مهمی که موارد مرگ و میر کرونا 
را افزایش می کند، مراجعه دیرهنگام افراد مبتلاســت و متاسفانه 
بسیاری از بیماران زمانی به بیمارستان مراجعه می کنند که بخش 
عمده ریه درگیر شــده و از بین رفته است و کار چندانی نمی شود 

برای آنان انجام داد./ایرنا

موز قرمز کیلویی 18۳ هزار تومان!
در شــرایطی که قیمت موز خبرساز شده است، در فضای مجازی 
مــوز قرمز کیلویی 183 هــزار تومان فروخته می شــود.مصطفی 
دارایی نژاد، رئیس اتحادیه بارفروشان:در دو ماه گذشته موز قرمز به 
طور محدود از اکوادور و ترکیه وارد می شد.کسانی که در سایت ها 
موز قرمز را کیلویی 183 هزار تومان می فروشند متخلف هستند و 
فروش موز قرمز از سوی این سایت ها غیرقانونی است.اکبر یاوری، 
عضو هیــات مدیره اتحادیه بارفروشــان:موز قرمز هنوز به میدان 
اصلی میوه و تره بار نیامده است. قطعا این میوه بیرون میدان توزیع 
و فروخته می شود.اســکله های زیادی در کشور وجود دارد که این 
موزها همراه بار قاچاق وارد می شــود وگرنه کســی نمی تواند موز 

قرمز را در جیب بگذارد و به مردم بفروشد./ تجارت نیوز
منبع : تابناک

همخوانی »شبنم مقدمی« کار دست »همرفیق« داد؟/ آشنا: آیا »طرح راهبردی برای رفع تحریم«، کمکی به »رفع تحریم« 
کرد؟/ مرگ و میر کرونا اواسط اسفند افزایش می یابد/ عاقد ۱۲۰ مورد کودک همسری در نمین دستگیر شد

شرایط ویژه اشتراک انبوه روزنامه صبح امروز  
برای پیک موتوری ها،باربری ها 

و شرکت های خدماتی

0 9 3 6 0 5 6 6 6 3 6 با ما تماس بگیرید: 
0 9 1 5 2 5 6 0 0 9 1  -  

درگاه پرداخت امن

روزنـامه اقتصادی، سیاسی و فرهنگی 
خراسان رضوی و شمالی

صاحب امتیاز و مدیر مسئول :

حسین رفیعی

)) اطلاعیه((

اداره کل بهزیستی خراسان رضوی در نظر دارد در اجرای ماده ۲8 قانون تنظیم بخشی 
از مقررات مالی دولت و با رعایت ضوابط و مقررات ذیربط، ساختمان مرکز نابینایان 
شهید جلیلیان در خیابان کوهســنگی و قسمتی از ساختمان بهزیستی ۲۲ بهمن در 
کوی آقا مصطفی خمینی مشهد را در قالب قرارداد اجاره یک ساله به اشخاص حقیقی 

و حقوقی واجد شرایط واگذار نماید. 
لذا از کلیه متقاضیان درخواست می شود جهت کسب اطلاعات بیشتر حداکثر به مدت 
یک هفته از تاریخ درج آگهی به اداره بهزیســتی شهرستان مشهد مراجعه نمایند. 

هزینه چاپ آگهی بعهده متقاضی اجاره می باشد. 

اداره کل بهزیستی خراسان رضوی
شناسه آگهی: 1۰۹۲8۹۴ 

میم الف 8۵۵۰ 


